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LETNIK II 31. JULIJ 1968 

PoveCani rezultati 
v drugem polletju 

ju prodaje izdelkov TP Cerknlca 
zahteva nujno povecanje obsega 
prodaje, saj se dogaja, da. ne mo
remo zadostiti povprasevanju do
macega trzisca med eno in drugo 
serijo proizvodnje. 

ravnijo dosrienih rezultatov I. 
polletja. (TLI Stari trg). 

nih sredstev in njihovih virov 
drZimo in tako zagotovimo sin
hroniziran razvoj proizvodnje in 
predvideni:h investicijskih vla
ganj. 

Da bi se postavljeni nacrti pro
izvodnje, prodaje in financni plan 
gibali v okviru predvidevanj na
crta, so z nacrtom zastavljeni 
ukrepi, ki zagotavljajo realiza.cr
jo naerta, obenem pa silijo stro
kovne sluzbe PE ter skupne s111Z
be, da se cimbolj angaZirajo za 
doseganje nacrtovanih rezultatov. 
Pri tem pa se postavlja vprasa
nje materi:alne odgovornosti in 
stimulacije za. doseganje predvide
nih ciljev. Prav zaradi tega po
vezovanje: odgovornost, stimula
cije, obveznost, odlocltev itd.) je 

II 

STEVILKA tO 

potrebno tea.msko in vsestransko 
prouciti organigrame ter iz njih 
obravnavati obveznosti, stimula
cijo, materialno odgovornost ltd. 
Strokovne sl11Zbe pa morajo spro
ti spremljati dosezene rezultate, 
jib primerjati z na.crtom, anall
zirati odstopanja in konkretizirati 
dopolnilne ukrepe, ki bodo omo
gocili rea.lizacijo in kontrolo po
slovnih ciljev. Samo s strokovno 
pri'pravljenimi analizami in ne
posredno odgovornostjo strokov
nih sl11Zb lahko zagotavljamo do
seganje gospoda.rjenja na viSji 
ravni, ki vedno bolj utrjuje 
BREST v sam vrh slovenske in 
jugoslovanske lesne industrije in 
omogocimo, da postane nacrt uspe
sen instrument in vodi:c gospodar-
jenja podjetja. B. MiSic 

Na zadnji seji centralnega de
lavskega sveta Industrije pobi
stva so sprejeli nacrt podje
tja za II. polletje 1968. Sprejeti 
nacrt kot instrument usmerja in 
vodi gospodarjenje podjetja k 
cim boljsim rezultatom. Nacrt je 
grajen na podlagi strokovnih ana
liz in ocen gospodarjenja podj.e
tja. v 1. polletju in na podlagi 
sprememb fina.ncnih predpisov na 
zveznih, republiSkih in obcinskih 
instancah. Uveljavitev omenjenih 
predpisov pogojnje spremembo 
delitve in prerazdelitve nacional
nega dohodka, s tem pa so se 
pogoji gospodarjenja podjetja kot 
celote in posameznih poslovnih 
enot nekoliko spremenlli (devizni 
rriim, carinski rezim, kreditiranje 
financiranja obratnih sredstev 
itd.), kar je v naertu za II. polletje 
191ill upostevano. Prav zaradi tega 
nacrt za IL polletje kot instrument 
gospodarjenja ureja odnose in po
stavlja pogoje gospodarjenja., ki 
naj bi omogocili doseganje opti
malnih rezultatov. 

Tudi nacrtovana prodaja. primar
nih izdelkov za. n. polletje 1968 
kaze tendenco rasti nasproti I. 
polletju 1968. Prodaja primarnih 
izdelkov v I. polletju 1968 je ne
koh"'ko stagnirala, kar je bila po
sledica sprostitve cen zaganega 
lesa in iskanja najugodnejsih po
nudnikov. Pra.v zaradi tega se je 
prodaja posameznih izdelkov za
cela povecevati v meseou maju. 
V IL polletju 1968 se bo povecala 
prodaja jelovega Za.ganega lesa za 
izvoz in pa proda.ja ladijskega. po
da, po katerem je v zadnjem ca
su veliko povpra.Sevanje. 

Znacilno za nacrt IL polletja 
1968 je, da vsebuje tak instru
ment notranje delitve dosezenega 
dohodka po poslovnih enotah, kl 
zagotavlja potrebna sredstva za 
razsirjeno reprodukcijo na visji 
ravni. Bistvo tega instrumenta 
notranje delitve je, da se z naer
tom dolocijo minimalna sredstva 
akumulacije nasproti vlozenim 
osnovnim in obratni'm sredstvom. 
Tak instrument je popolnoma ute
meljen glede na razvoj tehnike, 
organizacije dela, zahteve tr:ii
sca in poglobljena konkurencna 
nasprotja, ka.r omogoca moderni
zacijo proizvodnje iiJ. reproduk
cijo na visji ra.vni in zagotavlja 
nadaljnji razvoj podjetja. Osebni 
dohodki kot vir povecevanja stan
darda zaposlenih kazejo tendenco 
ra.sti v skladu s povecevanjem 
proizvodnje oziroma produktiv
nosti. Za ilustracijo naj omeni
mo, da. so dosezeni osebni dohod
ki podjetja nad republiSkim po
precjem lesne industrije v letos
njem letu za 178 N din in da bo 
razmerje v korist na.Sega podjetja 
nara.scalo tadi v nacrtu za II. pol
letje 1968. Prav tako pomembno 
postavko sprejetega nacrta pred
stavlja nacrt obratnih sredstev, ki 
se v pogojih nekaterih sprememb 
deviznega, carinskega in kredit
no monetarnega sistema vse bolj 
zaostruje in zavira normalen 
reprodukcijski ton. Za.to je nujno, 
da se nacrtovanih potrebnih obrat-

>>Brest<< na sejmu v Trstu 

Nacrt za 11. polletje so pripravill 
po nacelih poslovne politike, kar 
pomeni, da so upostevane pozna
ne ekonomske kategorije, poprec
ne evropske cene, poseben dobi
cek in interne premije, s cimer se 
startni pogoji gospodarjenja vseh 
poslovnih enot izenacijo. 

Nacrtovani obseg proizvodnje 
49.130 ti:soc N din za. II. polletje 
1968 predstavlja nasproti oceni L 
polletja 1968 povecanje za indeks 
113. Tendenca vecjega obsega pro
izvodnje je znacilna za finalne 
poslovne enote (TP Cerlmica in 
TP Martinjak), rezultira pa na. po
vecanju produktivnosti, selekciji 
asortimenta, izboljsani organizaci:
ji dela in kooperacijskem sodelo
vanju z Gabrom (TP Cerknica) in 
s TLI Stari trg (TP Martinjak). 
Primarne poslovne enote pa. po
vecujejo (TLI Stari trg) oziroma 
znizujejo vrednostni obseg proiz
vodnje (lverka, BZ Cerlmica) na.
sproti: dosezenemu obsegu proiz
vodnje 1. polletja 1968, kar je po
sledica spremenjenih trZnih pogo
jevi n spremenjenega asortimenta 
proizvodnje, medtem ko kolicin
ski obseg proizvodnje obsta.ja. na 
ravni dosezenega v I. polletju. 
Ocena celotnega obsega proizvod
nje za Ieto 1968 kaze tendenco ra
sti nasproti dosezeni proizvodnji 
v Ietu 1967 za. i:ndeks 127. 

Skla.dno z veeanjem nacrtovane
ga obsega proizvodnje se pove
cuje tudi obseg prodaje tako na 
domacem kot na zunanjem trzi
scu. Tako je od celotne nacrtovane 
prodaje n, polletja v viSini 48.510 
tisoc N din na.crtovana realizacija 
s 50,3 YJfo na domacem in z 49,7 °/o 
na zunanjem trziScu. Prodaja te
melji na proizvodnji:, zakljuckih 
in predvidevanjih in se nasproti 
occni 1. polletja 1968 povecuje za 
indeks 128. Povecanje obsega pro
daje je znaeilno za vse poslovne 
enote, zla.sti pa se povecuje obseg 
prodaje na zunanja trziSca kon
vertibilnih va.lut. Realni polozaj 
na trgu, predvsem pa na podroc-

Primerjalno z naertovanimi ka
zalci: proizvodnje, prodaje in 
izvoza povecuje podjetje tudi fi
nancne rezultate: dohodek, oseb
ne dohodke in ostanek dohodka. 
Tako je naertovano, da bo obseg 
dosezenega dohodka v IL polletju 
1968 viSji za 25 °/o od ocene do
sezenega dohodka IL polletja. V 
skladu s povecanjem obsega pro
izvodnje in prodaje v finalnih 
enotah je enaka tendenca v do
hodku i'n akumulativnosti, med
tem ko je tendenca dohodka, 
ostanka dohodka in osebnih do
hodkov v primarnih poslovnih 
enotah na ravni dosezenih rezul
tatov v I. polletju (lverka Cerk.:. 
nica., BZ Cerknica) oziroma nad 

Dolgoletna zelja po samostojnem 
nastopu na inozemskih sejmih se · 
je to pot delno uresni<!ila. Podje
tja STOL iz Kamnika, NOVOLES 
iz Novega mesta in BREST Cerk
nica so na trzaskem sejmu nasto
pila pod skupnirn imenom BNS
pohistvo, vendar je vsako podje
tje ohranilo svoje ime in imelo 
svoj razstavni prostor. Tehnicne 
naloge in komercialno spremlja
nje r azstave je prevzelo podjetje 
TRAD, Trst. Razstava sama je bi
la v reprezentativnem delu, kjer 
so razstavljali najve<!ji in najpo
membnejsi italijanski proizvajalci 
pohiStva. 

Brest je razstavljal variante 
svojih standardnih izdelkov. 
Glede na omejen prostor ni bilo 
mogoce predstaviti vseh izdelkov. 
Pomagali smo si slikovnim mate
rialom in diapozitivi. 

Razstavili smo varianto omare 
DANIELA. Izdelana je bila v ori
ginalnem palisandru, kar je se 

Nov izdelek tovarne pohi!itva Martinjak 

povecalo njeno vrednost. Poleg 
tega so bill vgrajeni zvocniki in 
vgrajena n aprava za izvlacenje in 
obra<:anje televizorja. Ta lepo de
koriran in funkcionalno na viSini 
prikazan izdelek je pozel najvec 
interesa in je bil na sejmu po
vsem svojstven izdelek. Po ogledu 
ostalih eksponatov v primerjavi z 
naso DANIELO lahko zakljucimo, 
da je :vecina razstavljenega pohi
stva imela - milanski, nasa Da
niela pa kolnski prizvok. Izraz -
milanski sem uporabil zato, ker 
je Milano kreator mode in veliko 
sejemsko mesto, pa tudi zaradi te
ga, ker ima italijansko pohistvo 
osnovo v nacionalnem stilu, ki se 
posebej odraia prav v salonu 
pohistva v Milanu. 

Zaradi tega, predvsem pa zaradi 
velike privrlenosti nacionalnemu 
stilu pohiStva ni ra<:unati na vecji 
obseg poslov pri prodaji pohiStva 
v Italijo. Nas program izvira iz 
nemskih in ameriSkih- kolonial
nih osnov. Zelo razlicno pa je do
mace trZisce. Vzrok je prav go
tovo v tern, da nimamo lastnega 
stila in da je ze od nekdaj prevla
doval pri nas tuji vpliv. 

K Daniell je pripravil italijan
ski kooperant sedezno garnituro v 
bogati izvedbi. Komparacija barv 
in sedeine garniture je pritegnila 
posebno pozornost obiskovalcev, 
pa tudi strokovnjakov s podrocja 
pohistvene dejavnosti. 

Stilna garnitura Y-19 je bila za 
ta sejem posebno tape.cirana, tako 
da lahko recemo, da tudi najbolj 
uspesna. Tako vzorec blaga, kot 
izdelava sta dala izdelku poseben 
sarm. 

Stol Kamnik je razstavil REX 
stole v razlicnih barvnih izvedbah 
in sedeino garnituro svoje stan
dardne izdelave. 

Novoles Novo mesto je predsta
vil jedilnico, ki pa v beli izvedbi 
ni dosegla pravega ucinka. 
Stilsko zelo posrecena, vendar po
vrsinsko obdelana ni navdusila 
gledalcev. 

To je bil samo beien pregled 
razstavljenih izdelkov BNS-pohi
stva. Ne vern, ce ste skozi opis do
bill plasticen prikaz, kako ·je ta 
razstava izgledala. Dekoracija na 
izdelkih, glasba prek zvocnika, 
lepo urejene stene, strop, vse to 
je delovalo domace v pravem na
sprotju z ostalimi razstavljalci. 

Sejem je obiskala velika mno
Zica ljudi, kar je dokaz, da je tr
zaski sejem z veliko mednarodno 
udelezbo zanimiv in bogat. 

D. Trotovsek 
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PRODAJA POBISTVA. 
V PRVEM POLLETJU 

Prodaja pohistva v I. polletju 
je v odnosu na letni n acrt prodaje 
dosezena s 50 °/o. Izvoz je ob upo
stevanju pripravljenih zalog v lu
ki dosezen z 51 °/o. Prodajo na do
macero trgu smo dosegli z 49 °/o, 
oziroma po vrstah pohiStva: 

- ploskovno 53 Ofo," 
- masivno 37 Ofo. 

IZVOZ NA ZADOVOLJIVI 
VISINI 

lahko nudili trgu vecjo kolicino 
stilnega pohistva, vendar je tu 
prislo do produkcijskih proble
mov in blago ni bilo pripravljeno 
ob pravem casu. 

V primerjavi s prodajo pohistva 
v I . polletju 1967 smo prodali le
tos vee furniranega pohistva za 
40 Ofo, medtem ko se prodaja ma
sivnega pohistva ni povecala. 

Program proizvodnje pohistva 
za I. polletje je izdelan. Najvaz
nejsa naloga bo: zagotoviti blago 
za domaci trg. Prepricani smo, da 
bo nova tapeta stola Sardan mno
go pripomogla k povecani pr oda
ji. Prodaja tega stola bo v II. pol-

letju zazivela. Seveda bo potreb
na propaganda na sirsem obmocju 
in nadaljevanje prodajnih akcij. 
Tudi vezava furniranega pohiStva 
in stolov se je po reorganizaciji 
prodajne slu!lbe pokazala dobra in 
so julija ze videti doloceni rezul
tati. 

Ob zakljucku I. polletja in ob 
dosezenih rezultaih prodaje se po
raja vprasanje, ali smo dovolj pri
pravljeni za jesensko sezono pro
daje. Side gledano bo stanje na
slednje: 

- na domacem trgu bo pri
manjkovalo izdelkov: Florida, Da
niela, Irvin in Metka, 

- prodaja stola Sardan se bo 
povecala, 

- predvidena kolicina stilnega 
pohistva bo prodana, 

- izvoz furniranega in masiv
nega pohistva bo v porastu. 

D. Trotovsek 

·· V izvozu ploskovnega pohistva 
predstavlja glavnino vrst a glas
benih omaric za ZDA. Le manjsi 
del furniranega pohistva zajema 
stole in fotelje za ZDA, NDR in 
Francijo. Majhne serije, cesto 
spreminjanje izdelkov, nejasnost 
v izboru izdelkov za vnaprej, vse 
to ima vpliv, da rezultati taka 
proizvodnje kat prodaje niso se 
boljsi. Usm~ritev prodaje pohiStva 
po podrocjih je naslednja: 

Optimizacija zalog in 
vloga nabavne sluzbe 

- ZDA 880fo, 
- Francija 5 Ofo, 
- ostali zahod 1 Ofo in 
·- NDR 60fo. 

V primerjavi izvoza s I. polet
jem 1967 (vkljucno zaloge v luki) 
ugotavljamo, da je izvoz pohistva 
letos visji za 23 Ofo. Program fur
niranega pohistva za II. polletje 
je jasen. Izdelani so ustrezni lan
sirni nacrti, medtem ko se pro
gram masivnega pohistva formira 
sedaj, to je po opravljeni analizi 
triisca v ZDA. 

Upostevajoc prodajne momosti 
za II. polletje lahko trdimo, da bo 
letni nacrt izvoza pohistva dose
zen. 

DOBRA IN SLABA PRODAJA 
POIDSTVA DOMA 

Prodaja furniranega pohistva se 
odvija skladno s proizvodnim pro
gramom. Ta jo pogojen s prosti
mi kapacitetami. Povecanje koli
cin in uvajanje novih izvedenk iz.
delkov na izvoz povzroca, da se 
serije pohistva za domaci trg iz
delujejo v daljsem razmahu, kar 
povzroca doloceno pomanjkanje 
blaga. Iz tega sledi, da bi prodajo 
furniranega pohistva mogli se po
vecati. Prodaja masivnega pohi
stva pa je poseben problem. Na 
zacetku leta so bile sklenjene po
godbe z grosisti, samo z dvema je 
bila sklenjena pogodba za 150.000 
kosov stolov Sardan. 

Vsa prizadevanja, da bi realizi
rali polletno kolicino, to je vsaj 
2/5 stolov, so hila zaman. To pa 
ni samo prodajni problem, to je 
tudi problem proizvodnje, ki se 
je pripravila, da bo zagotovila do
govorjene kolicine. Prodali smo 
skupaj 58.000 kosov stolov. Pro
daja obsega globalno vzeto toliko 
stolov, kat lani, nikakor pa ne 
uspemo vee. Res je, da se pri pro
daji driimo nasih nacel: rabatov, 
placilnih dni itd., kat pri ostalem 
pohistvu, vendar je ob dejstvu 
nizke akumulativnosti pri tern 
stolu vprasanje dajanja boljsih 
pogojev stvar side ekonomske 
racunice. Prodajni nacrt je predvi
deval, da bomo ze v I. polletju 

Da bi kolicine skladiscnih za
log ustrezale normalnemu od
vijanju proizvodnje, je potrebno 
poznati kolicine porabe posa
meznih materialov za doloceno 
razdobje (mesecne, trimesecne, 
letne kolicine porabe). Ko je 
znana poraba materiala, potre
ben cas nabave tega materiala in 
ekonomicne kolicine nabave, se 
doloci minimalna in maksimalna 
zaloga materiala. Optimum zalog 
doloci nabavni oddelek skupno s 
planskim oddelkom PE in racun
sko-plansko sluzbo SkK. (osnova: 
nacrti proizvodnje, obratna sred
stva). 

Ekonomiene kolicine nabave se 
izracunajo samo za najvamejse 
materiale, ki se nabavljajo in po
rabijo v vecjih kolicinah, kjer je 
poraba enakomerna in znana za 
daljse razdobje in predvsem za 
materiale, katerih vrednost pred
stavlja glavni del skupne vredno
sti porabljenega materiala. 

Prednosti optimalnih kolicin 
nabave: 

- zmanjsujejo se skupni stro
ski (stroski narocanja, vskladisce
nja in stroski na vlozena sredstva 
za zaloge), 

- omogoca se nemoteno poslo
vanje PE, 

- zmanjsujejo se skladiScne 
zaloge in povecuje obracanje ma
teriala, 

- zmanjsuje se stevilo narocil 
in administracija, strokovni kader 
posveti vee casa raziskavi trga in 
iskanju boljsih pogojev nabave. 

Sedanja vloga strokovnjakov v 
nabavni slu!lbi je prevec osredo
tocena n a resevanje dnevnih pro
blemov. 

Vzroki temu so: 
- narocanje materialov od PE 

ni vedno skrbno in strokovno ob
delano, 

- termini narocanja niso ved
no v skladu s postavljenimi nor
mativi za normalni postopek 
(predvsem uvoz po hitrem postop
ku), 

- drobljenje prijav uvoza za
radi dinarskih sredstev (placilo 
vnaprej in devizno odvajanje pla
cil Narodni banki, ki je limitira
no, 

Delavke v oddelku priprave povrsin 

- interveniranje pri devizni 
kontroli zaradi zavlacevanja 
uvozn1h prijav je na dnevnem re
du (namerno, da se manj uvaza) 
in podobno. 

Navedena opravila zahtevajo 
veliko casa, so drazja zaradi for
siranja narocil in taka ostaja pre
malo casa, da bi se n abavna slu!l
ba posvetil& ekonomskim preble
mom nabave. 

Vlo.e:a strokovnjaka nabave naj 
bo usmerjena v to, da sistemsko 
in strokovno opravlja naslednja 
dela: 

- da na podlagi letnih nacrtov 
potreb materiala raziskuje triisce 
materialov, 

- da opravi izbor dobaviteljev 
skupaj s PE v pogledu kvalitete, 
cene, solidnosti in ostalih dobav
nih pogojev, 

- da skrbi za pravilnost skle
njenih pogodb za vse pomembne 
materiale, 

- da opravlja analize spre
memb cen po dobaviteljih in osta
le pogoje, 

- da redno sodelujeznacrtoval
nimi slu!lbami PE, razvojno teh
nicno sluzbo, s prodajo in racun
sko nacrtovalno sluzbo SkS v 
pogledu sprejetih narocil, raz
resevanju tehnoloskih resitev gle
de nabave materialov, mozno
sti nabave posebnih materialov in 
financiranju nabave, zlasti iz uvo
za, 

- da skrbi za kvalitetno in 
pravocasno izvrsitev narocil na 
domacem trgu, se posebej pa iz 
uvoza, 

- da zasleduje devizne pred
pise, uvozne re!lime ter v skladu 
z razpoloZljivimi GDK sredstvi 
pravilno ukrepa, 

- da sodeluje s poslovn o ban
ko in devizno kontrolo, da se 
uvzni posli prek njih cim hi
treje izvrsujejo, 

- da analizira mesecno stroske 
nabave ter ustrezno ukrepa, 

- da redno obracunava vrnitve 
carine za vse uvozene in izvozene 
repromateriale itd. 

S takim delom pa bo dosezen 
tudi zelen cilj nabavne slu!lbe. 

S. Kerin 

.Novi inienirjl za 
organizaeijo dela 

Na visj1 soli za organizacijo de
la Kranj, so v juniju zakljucili 
studij Tone KEBE, Franc MELE 
in Joze HREN, s cimer so si pri
dobili visjo solsko izobrazbo in 
poklic inzenirja za organizacijo 
dela. Pot do zakljucka studija je 
bila naporna. Osemnajst izpitov, 
od katerih je vsak po svoje tebk, 
in redno delo na. zelo odgovornih 
delovnih mestih je terjalo od stu
dentov, da so pora.bili vecino pro
stega casa za studij. Cilj slusate
ljev in cilj podjetja je dosezen. 
Znanje, ki so ga pridobili s studi
jem, se ze obrestuje v praksi, pri 
vsa.kodnevnem delu. 

Za diplomslto na.logo so si iz
brali skupinsko nalogo »Analiticna 
ocena delovnih mest v Brestu«, v 
kateri so utemelji1i realnost ana
li'ticne ocene in jo podkrepili s 
primerjavami, grafikoni in tabe
lami. 

Za doseien uspeh vsem trem 
iskrene cestitke! J. Otonicar 

BRESTOV OBZORHIK 

OBJEKTIVIZACIJA 
subjektivnih metod 

Kljub znanim slabostim in ne
ugodnostim uporabe subjektivnih 
metod smo velikokrat prisiljeni 
uporabljati prav te metode. Go
tovo bo minilo veliko casa, do
kler ne bo uporaba objektivnih 
metod popolnoma zamenjala upo
rabo subjektivnih metod. Menim, 
di ni v sedanjem trenutku vazna 
vloga metode, ali je objektivna 
ali subjektivna, temvec je po
membno, da poznamo vse hi be ene 
ali druge metode in jih znamo v 
vsakdanji uporabi lociti. Pri tern 
se nam odpirajo naslednja vpra
sanja : 

kazih razlicnih delovnih operaci) 
z razlicno stopnjo produktivnosti. 
Vzgoja po tej metodi traja, dokler 
snemalec ne dobi obcutka miru
malnega (70 Ofo), normalnega (100 
odstotkov) in maksimalnega pri
zadevanja (140 Ofo) in po lastm 
ocenitvi ne napravi vee kat ± 5 °/o 
odstopanja. Mi smo pripravili 
skupaj 13 vaj, na vsaki vaji bo sne
malec uporabil 45 ocen, ali skupaJ 
585 ocen. Po vsaki ·vaji bo izvr
sena grupacija in obdelava po
datkov po statisticno matematicni 
metodi, taka da bo snemalec lah
ko korigiral svojo ceno za (+) 
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- ali se izplaca uporaba sub
jektivnega sistema predvsem z 
moralno materialnega stalisca? 

- ali je mogoce tak sistem za
menjati z objektivnim sistemom? 

- ali se da tak sistem objekti
vizirati. 

Ce analiziramo postavljena vpra
sanja, potem nam se velikokrat 
kaze uporaba dolocenega subjek
tivnega sistema kat neupravice
na, ce njegova uporaba povzroca 
.vee skode kat koristi. Ce pa me
toda ka!le pozitivne strani, potem 
je nasa naloga, da skusamo me
toda objektivizirati. Ena takih 
metod je ocenjevanje proizvodnih 
delavcev na delovnem m estu po 
metodi tehnicnega normiranj a 
(studij dela). V nasem »Obzorni
ku« je bilo veckrat omenjeno 
uvajanje norm po tej metodi v 
TP Cerknica in TP Martinjak, 
vendar ni bil omenjen problem, 
ki se je ob uvedbi nove metode 
normiranja pojavil. Problem se 
kaze v subjektivni ugotovitvi sne
malca, ki analizira prizadevanje 
delavca. 

Odlocili smo, da sistem kat je 
v uporabi, obdrzimo s t ern, da se 
izvrsi njegova objektivizacija. Ta 
objektivizacija bi se izvrsila z do
locenimi testi, po filmskih pri-

o, s .e.,_o 11,:> 0:, 9 ~.6 0, 6 ~' "·' 2,6 

nizko in (- ) visoko norma. Poleg 
normircev (snemalcev) so vaje po 
krajsem postopku obiskovali se 
inlitruktorji proizvodnj e. 

Rezultati vaj so pokazani v ta
beli I, II in III. 

Tabela I. Iz tabele je videti, 
da po koncanih vajah (13 vaj 58§ 
ocen) ni snemalca, ki dela vecjo 
napako od dovoljene ± 5 Ofo in 
da je poprecna napaka ocene za 
skupino kat celoto ± 2,6 Ofo. 

Tabela IL Ceprav so instruk
torji porabili precej casa za vaJe, 
so koncni rezultati ugodni, saj so 
dosegli enak poprecen odstotek 
odstopanja C± 2,6 Ofo) napak od 
normale. 

Tabela ill. Po koncanih vajah 
smo pripravili poskusno ocenitev 
prizadevanja v TP Cerknica. Ob
delali smo eno delovno mesto 
(vzrocno), na katerem je vsak sne.
malec loceno ocenil prizadevanje 
delavca. Ko je vsak snemalec po. 
kazal svojo oceno, smo ugotovili 
da so vsi (razen enega, ki je ace
nil za - 5 °/o) snemalci enako oce
nili proizvodnjo vzorcnega dela'<· 
ca. Ta ugotovitev nam pove, da 
so bile ocene snemalcev realne... 

Ocenitev prizadevanja delavc& 
ni edini postopek, ki je povzet s 
subjektivnimi faktor ji, teh siste-
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mov je v praksi se veliko. Eden 
takih sistemov je osebno ocenje
vanje reZijskega kadra. 

Menim, da je skrajni cas, da se 
nekdo zacne ukvarjati z objektl
vizacijo omenjenega sistema. 

dipl. ini. K. Medugorac 

Dotacija sindikalnim podrnznicam 
Na zadnji seji koordinacijskega 

odbora sindikata so razdelili 30 ti
soc N din dotacije, ki so jih odo
bri1i samoupravni organi podje
tja za sindikalno dejavnost. 

Dotacijo so razdelili glede na 
stevilo zaposlenih po poslovnih 
enotah ali po osebi 19,50 N din. 

Razdelitev je naslednja: 
Tovarna pohiStva Cerknica 13.669 
Tovarna pohistva Martinjak 7.293 
TLI Stari trg 2.847 

Skupne sluzbe in Delav-
ska restavraci:ja 2.223 

Iverka Cerknica 1.711 
Bazenska zaga Cerknica 1.0~ 

Skupaj 28.8f3 

Ostanek v znesku 1197 N din sa 
odstopili sindikalnima podruini· 
cama Bazenske .Zage in TLI Star! 
trg. Sklenili so se, da sindikalne 
podruZilice porabijo sredstva 11 
rekreacijo ter sportno i'n kuU11r111 
dejavnost. S. Bogovcic 

J• 
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BRESTOV OBZORHIK 

lzdelki TP Martinjak 
v novem skladiscu 

Konec meseca junija so delav
ci SGP GradBice iz Cerknice kon
Cal.i z deli na gradbi~cu v Mar
tinjaku, kjer so postavili zgradbo 
za vskladi~cenje gotovih izdelkov. 
s skladiscem, ki je dolgo 35 m in 
siroko 20m; je Tovarna pohi~tva 
Martinjak pridobila 700m2 skla
discne povrsine, kar ji bo pri na
daljnjem doseganju proizvodnje 
velik pripomocek. Ta zgradba je 
bila prej postavljena v TP Cerk
nica, od katere jo je Tovarna po
lilltva Martinjak odkupila. Delav
ci. S.GP Gr.adisce. ~o . jo demontira
li in pripeljali v Martinjak, kjer 
so opravili potrebna zemeljska de
la in postavili zgradbo. Vse stro
ske, ki so nastali v zvezi s skla
discem gotovih izdelkov, bo kri
la PE, znasali pa bodo okrog 18 mi
lijonov S din. 

se je oddelek za tapeciranje mi
mestil v ze tako skopo odmerje
nem skladiscnem prostoru. Na}
bolj perec problem za vskladisce
nje je bil takrat, ko so prihajali.iz 
proizvodnje stoli Sardan ali pa 
stoli Rak, ki zavzamejo zelo ve
liko prostora. V primeru, da se 
stoli, ki so prihajali iz proizvod
nje, 'nekaj dni niso odpremljali, je 
bilo kompletno skladisl!e napol
njeno, veck.rat pa tudi celo odde
lek embalaze. Posledice vsega te
ga so bile, da se je ·veliko izdel
kov poskodovalo (obtolklo), sama 
proizvodnja pa je bila manjsa, ker 
ni bilo prostora za odlaganje mon
tiranih -artiklov. Sedaj ko je za
cela PE·izdelovati stilne garniture 
za domace trlisce, bo nov skla
discni prostor se toliko bolj po
.treben .. 

•. 
(11(,-

.~<ftl 
Novo skladisce gotovih izdelkov v TP Martlnjak 

Ce pogledamo obstojece stati
sticne podatke, vidimo, da je fi
zil:ni· obseg proizvodnje iz leta v 
leto narasl:al, skladiscni prostori 
pa se vzporedno s proizvodnjo ni
so sirili. Dosedanje skladisce go
tovih izdelkov obsega samo pod
stresni prostor nad srednjim de-
1om tovarne. V letu 1967 pa se je 
prostor za vskladiscenje gotovih 
izdelkov se zmanjsal zaradi tega, 
ker je poslovna enota Martinjak 
zacela svoje izdelke tapefirati in 

V novem skladisenem prostoru 
bodo artikli lahko vskladi~ceni po 
skupinah,kar v prejsnjem skladi
scu zaradi prostora ni bilo· -~o
gol:e. 

z novim skladiscem bo tovar
na Martinjak prihranila veliko ca
sa in denarja, ker ne bo treba iz
delkov vel! vskladiscevati po_osta
lih PE, kar je bilo potrebno pred
vsem v zadnjih dv'eh mese~ih, 'ko 
ni bilo odpoklicev. za stole Sardan. 

· D.Modic· 

Ali je prodaja primar~ih 
izdelko_v v zaostajanju;.? 

Ce primerjamo nacrt prodaje za 
primarne .izdelke I. pollelja 1968 z 
realizacijo v ·lem obdobju, . ugolovi
mo, da naerl ni hil dosezen. 

V posameznih poslovnih enotah 
je realizecije naslednja : · 

V 10 Iisee N din 

Oce-

Nocrt •• 
njena 

PE I. pol. raaliza ... 
lndeks cija 1968 I. pol. 

1968 

TLI Stari trg 440 325 74 
lverka Cerknica 520 485 93 · 
Bl Cerknica 139 104 75 

Skupaj 1099 914 83 

Pregled nam kaie, de je najvec
je odstopanje od nacrte ne obeh 

.zegah. Vzrokov za tako stanje je 
vee. in jih bom podrobneje obrav
neval: 

a) Prodaja ~esa v izvoz fe pole
kala v gla:vnem zadovoljivo, ceprav 
se je lrZiSce ·zozilo. V popolnosti 
smo zaredi zeprtege SueS.kega ·ka
nale prenehali . prodajali les v arab
ske dri~ve, kamor smo prejsnja le
_ta prodeli vel ike kolii:ine. Po·leg te
ga so kupci ·iz Fra·ncije -in severnege 
dela ttalije zeoslrili prevzem, kar je 
vplivalo .na stagneoijo proda.je na 
teni podrOlju. Tako je bile celotna 
prodaja za: jzvoz usmerjena le v juz
ni .del ltalije. 

b) Prodej_o -reranega lesa na do
macem trgu .smo -kqnec .mes~ca fe
bruarja semi zevlaceveli, ker so se 
v 4em casu sprostile cene jelovi ·hlo
dovjni· in zagaryemu les1.1 . Ker·. smo 
v lem ca:su pripravlja-li nove cene in 

;ih v mesecu aprilu zaceli tudi. uve
lj-evljeti, opazamo v mesecu mercu 
in aprilu s·kqrej popoln'o slegnecijo 
prodaje tega ··~rlikla . · 

Ker smo spremeni li cene, so nes 
v ·popolnosti zapustila trgovske po
djetja:, s keterimi smo imeli sklenje~ 
ne pogodbe. Potrebno je bilo po
tskati nove i<upce in deln'O obno
viti ze s1denjene pogodbe. To in 
pa dejstvo, de je bile celotna pro
deja. tega arlikla v lem casu v del
ni sla.gneciji, je vplivelo na mejhno 
prodlij!> v prvih mesecih in se je 
zacela povecevali sele v meju. 

c) En111ko kot s prodejo rezll'nega 
lesa smo stagnireli s prodll'jo la
dijskege opoda. Ob uveljevilvi no
vih cen smo zaceli izdelovati ledii.
ski pod v sirini 8-12 ern (prej od 8 
do 16), .lear je poleg odprodeje ene
ge slroja vplivalo ne manjio izde
lavo tega arlikla. Teko v zednjih me
secih, ko se je prodeja zacele po~ 
vecevati, nismo uspeli -zadovoljili 
vseh kupcev. 

Vzrok, de je prodeja ivernih p losc 
nekoliko manjsa, -kol -je bila -predvi
dena v· programu, je v tem, de smo v 
aprilu spremenili cene tege erlikla. 
Delni .zestoj, ·ki je neslal tekoj po 
9premembi, se odreill v celolni rea
lizeciji I. pollelje. 

Za II. polletje 1968 prieakujemo 
popolnoma drugaeno · situacijo, ·kot 
je bila v I. polletju. S.kora.j v celoti 
smo ze zakljucili pogodbe za izvoz, 
kamor bomo prodeli precej vee le
sa kot v I. polletju. Nedelje so skle
njene nove pogodbe in dogavori 
za domaci trg. Zeredi legll se reali
u ·cije iz mesece v mesec povecuje. 
lzdel.eve ladijskege poda je organi
zirane v treh izmeneh,· :kl}ub temu 
pa ni mogoee zedovoljili vseh kup-

cev. Vsi , kazalci kazejo, da se 
b'o -prodaja rezanega tesa in ladij
skega poda, po delni ' stagnaciji, ki 
je bile, zopel normaliilrela. Potreb
no pa bo se naprej intenzivno ob
delavali trii~ca, .pridobi·ti cim vee 
~:~ov.ih :kupcev . in na ta nacin razii
rili pr'Odajno nireio. · 

Nekoliko drugacno stanje Je pri 
prodajl ivernih plosc. lztrosenosl 
brusilke, ki ne zagolevlja sprejem
ljivih lolerenc, je vzrok, da ·se bo 
prodaja odvijala nekoliko teze kot 
doslej . Kljub · temu pe racunemo, da 
bomo prodali vso proizvedeno ko-
licino. F. Mele 

Dijaki .tehniskih -sol 
na pocitniski praksi 

Meseca julij in avgust sta za 
dijake tehniskih sol mese~a, v ka
terih morajo opraviti obvezno po
l:itnisko pra)cso. V podjetju bo ob
vezno prakso · opravljalo 32 dija
kov v raznih poslovnih enotah. 
Vsaka sola izdela po posameznih 
letn.i.k:ip. tudi poseben program 
prakticnega dela. Dijaki morajo v 
l!asu p~citniske _prakse pisati dne
vnik, kam9r tekoce vpisujejo vsa
kodnevno delo. 

vodila in program o izvajanju ob
vezne pocitniske prakse in bi mo
rale interese proizvodnje bolj 
uskladiti s programom. 
· Kaj nam pa povedo sami dija
ki o praksi? . 

Iz razgovora z nekaterimi smo 
izvedeli naslednje: 

»Praksa se le delno odvija po 
programu. Zeleli bi delati tudi ob 
bolj zahtevnih delih. Starejsi in 
izkuseni. delavci naj bi pri takih 
delih pren~ali izkusnje tudi na 
nas. Imamo zelo malo l!asa za zbi
ranje podatkov in dokumentacije. 
Normo za delo, ki ga opravljamo, 
redno izpolnjujemo, s sodelavci v 
od¢1elkih se razumemo in ravno ti 
nam najvec povedo. Zeleli bi, da 
bi imeli posebnega mentorja, ki 
bi bil nas svetovalec in vodja. Ce 
bomo skozi delali to delo, progra
ma ne bomo obdelali.« 

Teh nekaj misli, ki so jih po
vedali dijaki, nam povedo, da je 
treba s praktikanti vee sodelovati 
in dosledno izvajati program, ker 
bo le tako pocitni§ka praksa ime-
la svoj smisel. J. Otonil:ar 

Delovna m esta, kjer dijaki 
opravljajo prakso, dolocijo poslov
ne enote. Izbor delovnih mest pa 
je velikokrat tak, da se ne da v 
celoti predelati programa, ki ga 
doloei sola. Di}aki so razporejeni 
pri enostavnejsih delih in, jih v 
celoti v redu opravljajo. Delav
ci, razporeieni na delovnih me
stili pa koristijo .letni dopust. Na
sptotja, ki ·jih je tezko uskladiti, 
se 'porajajo predvsem na relaciji 
pragram prakse- zahteve proiz
vodnj"e. Interes proizvodnje je v 
tem, da bi praktikant delal vse
skozi na enem delovnem mestu, 
kjer bi' ·dosegel skozi ustaljenost 
vel!ji efekt. Na drugi strani pa za
hteva sola i.r;l. . dijak pestro delo 
1h · -doslecfuo· izvajanje programa. 
Dijaki, ki so -na praksi, prejmejo 
za delo do 300 N din mesecne na
grade. Nagrada dijakom predstav
lja za veciho simbolicni prispevek 
za opravljeno delo. Ravno zaradi 
simbolicne nagrade pa bi bilo po
trebno vztrajati na tem, da se 
program poeitniSke prakse izvede 
·v · celoti, saf dijaki na pocitniski 
praksi koncno niso delavci, ampak 
le dijaki, ki v proizvodnji prede
lujejo in dopolnjujejo program 
sole ter si bogatijo· svoje znanje. 

Dijaldnji na prakticnem delu v. TP Cerknica 

Po ra~govorih na T V 

Vse poslovne enote dobijo na-

Vedno vee je primerov, da se 
posamezna podjetja prav na os
novi aktualnih razgovorov SA
VA-BREST oglasajo in zele raz
pravo o enem ali drugem vpra
sanju. 

Tako smo sr edi julija iffieli raz
govor s predstavniki IPLAS -
Koper. Odgovoriti je bilo treba 
na vrsto vprasanj, bilo jih je go
tovo vee kot petdeset. 

, Usmerjanje prakt~ka~tke v !).~lo 

Zakaj je slo? Predvsem jih je 
zanimala ekonomska samostojnost 
poslovnih enot, njihove pravice. 
Iznenadeni so bill tudi ob dej
stvu, da je pri nas decentraliza
cija ze tako dale<!, da poslovne 
enote odlocajo o prodajnih, na
bavnih in drugih pogojih. Tudi 
placevanje uslug in surovin po 
trZnih cenah je bilo zanje novo. 

Lahko bi se nasteval vrsto dru
gih vprasanj, ki so bila predmet 
razgovorov, vendar ni namen te
ga sestavka, da bi ponavljal, kako 
imajo stvari re§ene v IPLASU in 
kako v Brestu. Bolj prav je, da 
po razgovorih na TV pogledamo, 
kaj bi bilo treba se storiti, da bi 
cim uspresneje obvladovali nalo
ge, s katerimi se srecujemo vsak 
9an, vsak na svojem delovnem 
mestu. 

Potrebno bi bilo napraviti te
meljito analiza vseh rezijskih 
stroskov, vkljul!no z reZijskimi 
delovnimi mesti in na tern po
drocju zagotoviti in utrditi siste
me, ki. bodo dali kvalitetnej§e d,e
lovne rezultae, zagotovili vel:jo 
ekonomil:nost in visjo strokovno 
raven in delovanje. 

Ker stojimo pred modernizacijo 
proizvodnje, kar pa pomeni polo
vice vee pohistvenih izdelkov po 
investiranju, je potrebno, da pri
pravimo, se pred sprejemom stro
jev in naprav, kadre, ki bodo spo
sobni, da bodo pripravljeni na ak
cijo. Naloga ni majhna in se je 
potrebno ze sedaj pripraviti za iz
bor teh kadrov in organizacijo 
poucevanja. Jesen bo lanalu tu in 
ni vee kaj cakati. Tudi delavci v 
nabavi in prodaji . se· moJ:aJo pri-
praviti. · 

Analitil:na ocena se je dobro 
uveljavila, le malo je odstopanj 
od nal:el, ki so bila sprejeta. Ena 
glavnih zahtev je izobrazba na 
posameznem delovnem mestu. Vr
sta delovnih mest je, katere za
sedajo delavci, ki nimajo potreb
ne izobrazbe. Zanimivo je, da ve
lika vel:ina teh ne teZi k pridobi
tvi visjega znanja, zaradi tega je 
potrebno, da te delavce zberemo 
in v jeseni napotimo v solanje, saj 
je doba dveh let, ki je odobrena 
za pridobitev manjkajol!ega zna
nj a, skoraj ze iztekla. 

Navedel sem samo nekaj nalog, 
ki so aktualne, potrebne, da se 
resijo. Ze s stalnim prizadeva
njem po boljsem in uspesnejsem 
poslovanju bomo dogradili mate
rialno bazo samoupravljanja, to 
pa je izraz volje in zelje vsakega 
posameznika v BRESTU. D. T. 



AKTIV Z.K TP CERKNICA 

. · Aktiv . .'ZK · Tovarne pohistva 
Cerkiiica je .lQ'. 'jUJ.ija obravnaval 
r'ialoge ko~unistov pri razvijanju 
dtuibeho ·ekonomskih in politic
riih. odnosov. 

Na, sestanku aktiva ZK je bilo 
dogovorj~no, da so komunisti dol
.Zni qpozarjati pristojne sluibe in 
or:gane ,upravljanja, da se aktu
a'lni' problemi tekoce resujejo. Te
koce resevanje dolocenih napak 
je najboljsa ·pot za preprecevanje 
raznih deformacij, o katerih se v 
zadnjem casu toliko pise in go
gorL ·. 

·Kriticno so govorili o tistih ko
mt.iilliitih v · nasem aktivu, ki ne
prizadeto dopuscajo, da razne ne
formalne skupine skusajo vsilje
vati .svoja stalisca organom 
upravljanja. Prav tako so zaklju
~ili, da ni pravilno, da komunisti, 
ki niso aktivni, kritizirajo seda
njo vlogo in obliko dela ZK.J. Na
dalje je· bilo ugotovljeno, da po
samezni clani ZK, ki s svojim de
lorn niso vzgledni komunisti, kri
hzirajo visino clanarine oziroma 
zaradi· visoke clanarine nekon
struktivno kritizirajo pomanjklji
vosti nasega druzbenega sistema. 

Takih komunistov pa v nasem 
kolektivu ni malo. 20 Ofo se jih je 
odpovedalo placevanju clanarine. 
Zaradi nepopustljivega staliSca 
glede placevanja clanarine je bil 
aktiv ZK primoran ustrezno 
'ukrepati. Vsi komunisti, ki niso 
placevali clanarine vee mesecev 
in ki niso bili pripravljeni porav
nati zaostanka, so bili na sestan
ku aktiva izkljuceni. 

Ko smo analizirali, v kakSnih 
sociaJ!i).ih razmerah zivijo ti ko
munisti, smo ugotovili, da sta v 
vec~.ni prim~rov oba zakonca za
poslena ' in, da irhajo prek stotisoc 
dl.hadev os'ebnega 'd.ohodka, ne
katet'i,.::pa· celo pte!( stopetdeset 
tisoc osebni):l dohodkov: 
: .. ~~~a~i 'te ugotovitve.je bila kri
tika t~h komJ.lnistov in ukrep o 
®;iUcitvi pravile.7;1. Istocasno se 
~r~s~o. :k~o ,ffiqr:e tak komu
P.ist·P9gla}?lja~i · delavsko samo
upravlJ.~n.de, k;q ni sposoben zrt-

: · rt-. . 

vovati niti malo osebnega inte
resa . 

Na sestanku aktiva so se ko
munisti dogovorili, da bodo na 
vsakem sestanku obravnavali 
sprejem novih clanov. Prvi uspehi 
se .Ze ka.Zejo, saj sta bila ze na 
tern sestanku sprejeta dva mla
dinca, ki sta pokazala veliko za
nimanje za druzbeno delo. 

J. Klancar 

· AKTIV ZK SKUPNIH SLUZB 

Konec junija se je sestal aktiv 
ZK Skupnih sluib. V uvodnih be
sedah je vodja aktiva seznanil 
prisotne, da se aktiv prvic ni se
stal, na drugem sestanku pa da 
je bilo prisotnih le petnajst od 
devetindvajsetih clanov aktiva. 

Razprava je potekala o Tito
vem govoru, tezah CK ZKJ, pri-

poroCilu obcinskega komiteja ZK 
in delu clanov ZK v Brestu. Ko
munisti aktiva ·SKS ugotavljamo, 
da odstopanj, kot jih navajajo 
omenjeni materiali, v Brestu ni in 
·da si zelimo predvsem hitrejsih 
ukrepov za dosledno izvrsitev re
forme. 

Proizvodnja in vse delo stro
kovnih sluzb je uzakonjeno s po
slovno politiko podjetja. Delo ko
munistov kat tudi ostalih clanov 
delovnih skupnosti je usmerjeno 
predvsem v dopolnjevanju seda
njega sistema in iskanju novih 
oblik kvalitetnejsega razvoja sa
mouprave v podjetju. 

V delu komunistov aktiva SKS 
se opaza, da je premalo sodelova
nja s komunisti ostalih aktivov 
PE v skupnih pripravah na akci
je, ki so pomembne za podjetje, 
za razvoj samouprave in odprave 
deformacij. T . Zigmund 

Obcinska konferenca ZK 
Konec junifa 1968 se je sestala 

druga konferenca ZKS Cerknica. 
Namen in te.iiSce razprave in 
sklepov konference je bil osvetli
ti najbolj pereca vprasanja druZ
benega polo.Zaja mladine in vpra
sanja kadrovske politike v nasi 
obcini. Poleg tega je konferenca 
izvolila delegate za VI. kongres 
ZKS (Joze Tisler in Tone Gornik, 
Nada Porok in Franc Tavzelj) in 
pa sprejela sklep o ustanovitvi 
medobcinskega sveta ZKS za ob
cine . Cerknica, Postojna, Ilirska 
Bistrica in Sezana. Izvoljeni clani 
iz nase obcine so: Vojko Harmel, 
Franc Zigmund, Franc Zorman in 
J oze Tisler. 

Znacilno za delo konference je 
bila odkrita, sproscena, kriticna 
in ustvarjalna obravnava zastav-
ljenih vprasanj. . 

V uvodnem referatu, ki ga je 
podal sekretar obcinskega komi
teja ZKS tov. Joze Tisler je bila 
podana ocena dosedanje reorga
nizacije ZK v nasi obcini. Konfe
renca je oceno o dosedanji reor
ganizaciji ZK po krajsi razpravi 

sprejela. V razpravi so komuni
sti poudarili, da je potrebno po
stopek reorganizacije se pospesiti 
predvsem z vecjo prizadevnostjo 
v delu posam~ komisij, pri 
obcinskem komiteju ZKS in ko
misiji za organizacijo in razvoj pa 
organizirati razpravo o osnutku 
porocila o delu CK ZKS m ed V. 
in VI. kongresom ZKS ter razpra
vo o tezah za statut ZKS. 

Vsi udelezenci razprave so se 
izrazili za podporo smernicam, ki 
so bile sprejete na skupni seji 
predsedstva in izvrsnega komite
ja CK ZKJ »0 najva.inejsih na
logah ZK pri razvijanju drU.Zbeno 
ekonomskih in politiCnih odno
sov«. Zaradi pomembnega in vse
binsko bogatega gradiva smernic 
je obcinska konferenca zadolZila 
posamezne komisije, da preanali
zirajo vsebinski del, ga povezejo 
s konkretno prakso v nasi obcini 
in pripravijo gradivo za sirso 
javno obravnavo. Za izvajanje 
spr ejetih zakljuckov pa mora ko
mite postaviti pred politieno od
govornost vse tiste tovarise, ki so 

~;~:,Ob ·tovariSkem sreCanju borcev Bresta 
··~~~i. . .it':~~- domovini se zlastl v naj
lifp'lib.: i?Qieln.lh "mesecih zbirajo ne
kdailji borci odredov in brrgad, da 
o,bujajo. spomine na slavne drll NOB~ 
.. ~ Ka'r ft~vitlen ,»Odred" predslavlja
jo. :iap~sleni ybo,ci Bresta, saj jih je 
kljub' feJTiil .. . ~a ~o mnogi Je odlli v 
pok·oj, ie ,1[e'dno 84: Vel kof polovi
ca. feh· .se je udeh~iila ob Dnevu 
borca tovarilkega srelanja, ki so ga 
pripr'<tvili samoupravni organi Bresta. 
0 · njihovem· ,pomeJt!briem prispevku 

med HOB pa fudi o danalnjih njl
hovih prispevkih pri ·gradnji Bresta 
je spregovoril predsednlk central
nega delavskega nefa fer jim po
daril v imenu samoupravnih organov 
Bresfa spominska darlla - knjige 1 
posvefllom. 

Ob skromni zakuskl te ste«el med 
borcl zanlmiv .pogovor o neprljef· 
nih pa fudl prijefnih frenufkih II .par
fizanskih lasov. Kaj k·m~u je zado
nela lz njlhovih grl tudi parfizanska 

pesem, fP1 fudi akordi harmonlke s 
parfizanskiml mofivl so popestrill pri
jefno vzdu!je. Da je bllo vzdulje Je 
bolj prijetno, so ,poskrbeli »Staklu, 
seveda na plollah, s .svojlml vall· 
ki in polkami. Bllo je slilatl tudl mar
sikafero humorisfilno besedo, skra
tka prijefno .polufje ·kof nekdaj na 
parfizansklh mltlnglh. 

Na zakljulku so si borcl segli v 
roke fer sl zafeleli Je mnogo takih 
srelanj. F. TavfeiJ 

Predsednik CDS Tone Bovdek cestrta borcem ob njihovem prazniku 

BRESTOV OBZORNIK 

Nic vee· kopaiija v bazenu!_ 
V vrocih julijskih dneh je bil 

v pozarnem bazenu pravi ziv-zav. 
Zlasti mladi so se pogosto hla

dili v bazenu. Rezultat tega hla
jenja: voda v malem bazenu je 
postala prava brozga in zarisce 
bolezenskih klic. 

Na zahtevo BRESTA je sani-

dolZni izvajati smernice pa najsi 
bodo na vodilnih polozajih v sa
moupravnih organih ali drugih 
vodstvih druibenopolit icnih orga
nziacij in obcinski skupnosti. 

Nadaljnji drU.Zbeno ekonomski 
in politicni razvoj komune mora 
biti odraz jasno postavljene ob
cinske politike na osnovi dolgo
rocnega programa z upost~,v;l.J;ljem 
dejanskih moznosti. v ptogramu 
naj bi bil predviden razvoj ko
mune kot celote in pa posamezna 
ozja podrocja druzbenega .Zivlje
nja. Konferenca je opozorila, da 
so predvsem komunisti v obcin
ski skupscini, upravi skupscine in 
drugih obcinskih organih, dol.Zni, 
da se ta naloga realizira. 

. Poseben poudarek je b il dan 
nacrtnemu in sistematicnemu de
lu v kadrovski politiki, taka v sa
nii organizaciji ZK in v obcini na 
splosno. Komunisti si morajo pri
zadevati, da bodo vodilna delov
na mesta zasedli najboljsi stro
kovno in politicno usposobljeni 
ljudje. Posebno sistematicno je 
vkljucevati mlade ljudi in jim da
ti mo.inost, da se izpopolnijo v sa
moupravni praksi. 

V casu, ko delovne organizaci
je predvsem modernizirajo tehno
logijo in iScejo notranje r ezerve, 
obstajajo slabse moznosti zapo
slovanja predvsem mladih ljudi . 
Zato se je konferenca zavzela, 
naj vodilni gospodarstveniki v ob
cini in drugi odgovorni organi, 
kot so sveti in komisije pri skup
scini obcine ter druzbeno politic
nih organizacijah, podrobneje pro
uCijo vprasanje nezaposlenosti in 
poiscejo mo.inosti zaposlovanja na 
osnovi perspektivnega gospodar
skega razvoja obcine. 

Na tej osnovi bi morali vpli
vati na poklicno u smerjanje ze v 
osnovni soli. Vsem midarjenim 
ucencem bi morali omogociti po 
koncani osemletki nadaljevanje 
solanja. Za konkretno resevanje 
tega problema je bil i.e predcasno 
podan predlog o ustanovitvi skla
da Janeza Hribarja, kar pa se ni 
realizirano. Zato je konferenca 
zadol.Zila komuniste v obcinski 
skupscini in delovnih organizaci
jah, da do jeseni ustanovijo ome
njeni sklad. 

V dopolnilno izobrazevanje in 
usposabljanje za delo na delovnih 
mestih in samoupravnih organih 
je treba vkljuciti predvsem .tisto 
mladino, ki po koncanem osem
letnem solanju ne nadaljuje so
lanja, ampak ostane doma. 

Konferenca se je zavzela za vec
jo pomoc organizaciji mladih. Or
ganizacije in aktivi ZK morajo 
prek mladih komunistov vplivati 
na aktivnejse delo Zveze mladine 
ter veckrat obravnavati in rese
vati probleme, ki so pereCi za 
mladinsko organizacijo. 

V Cerknici je tudi vprasanje 
prostorov, kjer bi se mladi ljudje 
sestajali in razvijali svoje aktiv
nosti. Tako m orajo komunisti v 
skupscini obcine, krajevni skup-

tarni inspektor SOb Cerknica 
opravil ogled in s 13. julijem pre
povedal kopanje v bazenu. 

Na dohodih k bazenu so postav
l jene opozorilne table. Opozorilo 
bo brez dvoma uposteval vsak, Ia 
ljubi zdravje. 

S. Bogovcic 

nosti, konferenci SZ, Brestu in sa
mi mladinski organizaciji skupno 
poiskati in urediti prostor za de
lovanje mladinskega kluba. 

Tudi priliv mladih v organiza
cijo ZK je premajhen, zato mo
rajo vodstva osnovnih organiza
cij, aktivov ZK in vodstva obcin
ske organizacije bolj aktiwo in 
sistematicno delovati na podroc
ju pomlajevanja ·organizacije in 
sprejemanju delovnih mladincev 
v organizacijo ZK. 

Konferenca je zakljucila raz
pravo z odlocno zahtevo, da se 
poveca odgovornost n a vseh ·r av
neh in da bremena odgovornosti 
ne morejo biti enaka za tiste, ki 
so na vodilnih polozajih in za ti
ste, ki na svojih delovnih mestih 
ne morejo bistveno vplivati na 
sirse odlocitve. F. Leve~; 

Enodnevni 
izlet montaznega 

oddelka 
Enodnevni izleti, ki jih organi

zira- za posamezne ekonomske 
enote sindikalni odbor TP Cerk
nica, so zelo ustrezna oblika re
kreacije in r azvec;irila. 

Taka je bila tudi na enodnev
nem izletu v soboto 6. julija eko· 
nomske enote montaza. Bil je vro~ 
dan, nas cilj je bil priti na morje, 
se okopati in zabavati. 

Iz Cerknice smo krenili prek 
Postojne v Lipico, kjer smo SJ 

ogledali kobilarno. Ceravno nismo 
konjerejci, je bila kobilarna vred
na ogleda. Tudi sam kraj je lep 
in zanimiv. Pot smo nadaljevali 
v .starodavni grad Socerb, od ko
der je lep razgled na Trst in nje
govo okolico. Po razbeljeni cesti 
smo se peljali mimo velikih plan
taz zorecih breskovih nasadov do 
Ankarana. Cudili smo se ;razvite
mu turizmu. Pred vstopom v An
karan sta nas ustavila ualU.Zbenca 
tamkajsnjega turisticnega drustva 
in zahtevala plaCilo turisticne ta
kse. Takso zaracunavajo po ste
vilu potnikov. Iz lastnega zepa 
smo morali p lacati 6000 S din, pri 
t ern pa mislili, da bi bilo pamet
neje porabiti ta denar za dobro 
kapljico. Ka:l hocemo, je pac ta
ka. Posteno okrepCilo v Ankarami. 
nam je dobra delo, se lepse pa je 
bilo na stiriurnem kopanju. 

Iz Ankarana smo jo mahnili 
prek Nove Gorice v Cerkno, kjer 
smo si ogledali znamenito parti
zansko bolnisnico :oFranjo«. 

Iz Cerknega nas je pot vodila 
po Poljanski dolini mimo osam
ljenih kmetij proti Zirovski .. do
lini. Ker je bila sobota in ker je 
na Zirovskem ob sobotah: pies, 
smo se po veeerji se posteno za
vrteli. 

Marsikomu od nas bo ostal na5 
skupni izlet v 'pr ijetnem spom inQ 

V. Suobic 
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BRESTOV OBZORHik 

Zakljucna dela na novi avtobusni postaji 

Nova avtobusna postaja v Cerknici 
V torek, 23. julija je predsednik 

delavskega sveta SAP Ljubljana 
odprl za promet novo avtobusno 
postajo v Cerknici. 

Otvoritvi so pri'sostvovali pred
sednik obcinske skupsci'ne Cerk
nica, predstavniki drtdbeno poli
ticnih organizacij, podjetij in usta
nov. 

Avtobusna postaja je ena izmed 
najbolj modernih v Sloveniji. Ima 
osem pristajaliSc za avtobuse, pro
metno i'n turisticno pisarilo, re
stavracijo s kuhinjo in eakalnico 

z vsemi ostalimi pomoznimi pro
stori. 

To je velika pridobitev k ure
ditvi srediSea Cerknice, ki se s 
tern se nadaljuje. 

Nove postaje so posebno veseU 
potniki, ki so se morali do sedaj 
sti'skati pred blagovnico. 

Asfaltiran je ves prostor za mo
torna vozila in dohodne pespoti, 
urejujejo se zelenice pri avtobus
ni postaji, razsirjajo pa se par
kirni prostor pred novo posto. 

S.Bogovcic 

Brest daje potrosniski kredit brez 
porokov iii obveznih pologov 

Morda lirli krog bralcev ne ve, 
da je Brest reglstriran, poleg .svoje 
osnovne dejavnosti .proizvodnje in 
grosistitne prodaje ·pohlltva in osta
lih lesnih i1delkov, tudl xa samosto
Jen ixvoz. in UV41 i1delkov ter xa 
maloprodajo svojih i1delkov. 

Trenutno pom-.njkanje ustreznih 
lokalov nam dela fUecejlnje proble
me tako pri 1ponudbi in i1boru kot 
tudi pri manipulaciji prodaje blaga. 
Vendar kljub temu fe sedaj realizi· 
ramo Ieino xa okrog 1 milijon H din 
neposredno ix s.!tladilt, kar pome· 
ni, . da f)osfaja direktna mal·oprodaja 
,porabnikom integralni del prodaje 
na domaC!em trg·u. Da bi malo.pro
dajo pospelili, •smo se odloC!ili 1a 
dvoje: 

1. Us.posobili ustrezen lokal v 
Cerknici, ki bi slufil hkrati tudl 111 
rantavni 9rostor in . 

1. omogoC!ili sredstva xa ugoden 
in hiler nakup. 

Ker je bilo o trgovini fe precej 
napisanega, bom obraxlofil le kra· 
tek potek xagotovitve sredstev. Za· 
ostrena kreditno-monetarna politika 
nam onemogoC!a, 1lasti v .sedanjem 
tasu obsefno investlranje, da bi Jah· 
ko financirali drobno prodajo il fast· 
nih sredstev. 

V sodelovanju .s Kreditno banko 
In hranilnico Ljubljana, kl nam bo 
meseC!no omogoC!ala 10 in vel mili· 
jonov S dinarjev ·kreditov, bo dajal 
Brest potrolnHke ·kredite odjemal
cem nallh ~1delkov. 

Villna potrolnilkega !pOSOjila bo 
1nalala vkljuC!no z vnaprej obraC!u· 
nanimi obrestmi najveC! 10.000 H din, 
odvisno od viline osebnlh dohod· 

kov posojilojemalca in njegove za
dolfenosti. Posojilojemalec lahko 
dobi kredit v vilini 1/3 njegovih 
osebnih dohodkov 1a dobo 11 do 
24 mesecev. 

PRIMER: Delavcu, 4c:i .ima popret· 
ni meseC!ni osebni dohodek 600 H 
dinarjev, 1nala 1/3 osebnih dohod· 
kov 200 H din o%iroma v 14 mese
cih 4800 H dinarjev. Znesek 4800 H 
din .preclstavlja v konkretnem pri· 
meru tudi najviljo vilino mofnega 
kredifa. V IPrimeru, da ima delavec 
11 navedenega .prlmera fe zadolfi· 
tev npr. v vilni 1400 N dan, Jahko 
dobi pri nalem 1podjetju le posojilo 
2400 H dinarjev. 

Obrestna mera kreditov bo 8 °/o. 
Kredit bomo dajali bre1 obveznega 
pologa In brei porokov s tem, da 
bo moral posojilojemalec plalati ob 
najetju kredita 1avarovalno premijo 
od celotnega kredita (vkljulno 1 ob
restmi), in sicer: 

- :r;a kredU nad 11 do 18 mese
cev 1,1 °/o, 

- za kredlt nad 18 mesecev 
1,3 °/o. 

Posojilojemalec mora ob najelju 
kredlta izpolnill: .prolnjo xa potrol· 
nilkl <~credit (obra1ec dobi 1 ratun
ski slufbi Bresta), na kateri mora 
.podjetje, ustanova itd., kjer je de
tavec zaposlen, potrditi vilino me
sefnega osebnega clohodka In nje· 
gove kreditne 1adolfitve. Menico 
podpile 1amo posojilojemalec. 

Seveda bomo tudi v bodofe ,pro
daiali blago tudi na ostale potrol
nilke ·kredife, pridobl,jene v orga· 
nixacijah i1ven Bresta. D. Mlinar 

Televizijska propaganda 
.za ·povecano prodajo 

»Edina napaka, ki jo ima, je, 
da je neunicljiV<<, se glasi stavek 
v propagandnem filmu o stolu 
SARDAN, katerega smo lahko vi
deli v eni zadnjih televizijskib 
oddaj. Predstavili smo starega 
znanca, · stol SARDAN, prvega iz 
serije stolov in foteljev, ki so in 
bodo v prodaji letos. 

Prodaja foteljev na domacem 
trgu dobiva povsem novo obliko. 
Medtem ko smo v preteklosti pro
dajali le lesena ogrodja, prodaja
mo danes le tapecirane izdelke. 
Res da gre to pocasi', saj smo do
slej uspeli nuditi le fotelje tipa 
127 in Y -35, katerih tapeciranje 
ni toliko zahtevno kot npr. pri 
tipu Y-19 in Y-70. Gre torej za 

stiri tipe foteljev, ki se prvic po
javljajo tudi na domacem trgu. 

Kako se bo glasila televizijska 
reklama za te nove fotelje, pred
vsem Y-19, Y-35 in Y-70, se ni 
znano, gotovo pa je, da bo glav
nina besed uporabljena v zvezr s 
stilom in udobnostjo sedenja na 
takih foteljih. 

Racunamo, da bo prodaja teh 
izdelkov uspeva.la. predvsem v 
Beogradu, Zagrebu, manj pa v 
Ljubljani. Zaradi tega bomo pro
pagando usmerili predvsem na ta 
trZisca. lzdelki v taki iz~edbi z 
dokaj visoko ceno ne bodo mno
zicni i:zdelek, pot do posamicnib 
kupcev pa je treba. na.jti. Televi
zija je trenutno najuspesnejsi me-
dij. D. Trotovsek 

Razgovor· z marljivim gasilcem 
Malo je !judi, ki bi s tako vne

mo in veseljem d elali na podroc
ju pozarne ·varnosti kot Joze Zad
nik, 53-letni upokojenec iz Mar
t injaka, gasilski podcastnik in 
orodjar gasilske desetine. 

Ko sem bil na obisku na domu, 
je pripravljal malico za zeno, ki 
je zaposlena. Povedal sem mu na
men obiska in takoj je bil pri
pravljen na razgovor. Malee sem 
bil v zadregi, ker sem ga zmotil 
pri kuhi, vendar njega to ni mo
tile. Mislil sem si, ce je ze tako, 
pa preidiva k razgovoru. 

Vpralianje: SliSal sem, da si ze 
dolgo v Martinjaku in da ze vse
skozi aktivno delas v protipozar
ni varnosti. Rad bi zvedel, kaj te 
je vleklo k delu v protipozarni 
varnosti? 

Odgovor: V tovarni Martinjak 
sem se zaposlil ze leta 1946. Moje 
takratno delo je bilo skladanje 
desk na skladiscu lesa. Ob nacio
nalizaciji tovarne leta 1947 sem 
bil postavljen za industrijskega 
mlliCnika. s se nekaterimi tova
risi smo dostikrat razmisljali, ka
ko bi najbolje zascitili tovarno 
pred pozarom. Prisli smo do za
kljucka, da ustanovimo gasilno 
desetino, v kateri sem postal go
spodar orodja. To delo opravljam 
se danes. S skromnim orodj em 
smo dostikrat obvarovali tovarno 
pred pozarom. Ker sem spoznal, 
da mi lahko edino tovarna nudi 
Zivljenjske pogoje, me je to spo
znanje se toliko bolj spodbujalo 
za delo v protipozarni varnosti. 

Vprasanje: Katere dogodke iz 
deJa v gasilstvu imas najbolj v 
spominu? 

Odgovor: Nerad se spominjam 
pozarov, kajti le-ti unicujejo prid
no delo cloveskih rok. Zadovoljen 
pa sem bil vedno, ce je bilo ga
silsko orodje ob pozaru priprav
.ljeno za gasenje, kajti brez do
brega orodja in opreme ne bi po
gasili ze toliko zacetih pozarov, 
kot jih je b ilo v TP Martinjak. 
Najbolj mi je ostal v spominu ka
tastrofalni pozar leta 1954, ko je 
kljub dobremu gasilnemu orodju, 

poirtvovalnemu delu vseh gasil
cev in zaposlenih v TP Martinjak, 
pogorela tovarna skoraj do tal. Ta 
izkusnja me je se bolj navezala 
na gasilstvo in mi je ·se danes tez
ko, da takrat nismo mogli prepre
citi . pozara. 

Vprasanje: Kaj te je v casu tvo
jega slu.Zbovanja in dela v gasil
stvu .najbolj prizadelo? 

.Joze Zadnik 

Odgovor: Najtezje mi je bilo, ko 
sem odhajal v pokoj. Tedaj sem 
moral prepustiti gasilsko orodje 
drugim. Vesel pa sem bil zopet, 
ko sem orodje prevzel honorarno 
nazaj. Tako tudi danes opravljam 
vsa dela v zvezi z urejevanjem . 
gasilsk.ih aparatov, brizganjem 
streh, ciscenjem odpadkov na ne
varnih pozarnih mestih itd. Ne 

s 

glede na placilo pa sem stalno v 
pripravljenosti, da preprecim mo
rebitni pozar. Zelel bi biti gasilec 
vse dotlej, dokler mi bo dopu5ca
lo zdravje. 

Vprasanje: Znano mi je, da si 
se kar sam odlocil za poucevanje 
delavcev, kako naj se ravna z ga
silskimi aparati. Kaj te je sililo 
v to? 

Odgovor: Na sestanku gasilcev 
smo veckrat obravnavali, da je 
potrebno ljudi poucevati o rav
nanju z aparati. Ker pa ni bilo 
nikoli konkretnega sklepa, kdo naj 
poucuje in kdaj, sem se kar sam 
odlocil in pokazal ljudem, kako se 
rokuje z aparati. Zadovoljen sem, 
da so ljudje pouceni, kaj ti maj
hen pozar pogasi lahko en sam 
clovek. 

Vpralianje: Kaj bi bilo potreb
no po tvojem mnenju se vedeti 
glede pozarne varnosti v Marti
njaku? 

Odgovor: Rad bi, da bi zgradili 
boljsi pozarni bazen in da bi v 
gasilsko solo poslali vsaj enega 
mladega gasilca, kateremu bi pre
dal gasilstvo, ko ga ne born me
gel vee aktivno opravljati. 

Tako se je koncal najin kratek 
razgovor. Povem naj se to, da je 
tovaris Zadnik se zmeraj zelo ve
sten vratar. Ceprav je v pokoju, 
ga vedno poklicemo v zameno ta
krat, kadar je kdo od rednih vra
tarjev odsoten, pa tudi kadar je 
doma, je prakticno vseskozi v to
varni, pregleduje prostore in gle
da n a vsako pomanjkljivost, ki bi 
morebiti povzrocila pozar. 

F. Tavzelj 

ALI VESTE? 

- da letuje na lastne stroske 
na morju 34 delavcev iz TP Cerk
nica in Skupnih strokovnih sluzb. 
Stroske letovanja bodo placali v 
treh obrokih. 

Prostor za rezervacije je se v 
Medijskih toplicah, Kranjski gori, 
Krilu pri Splitu in Vodicah. 

- da lahko v Delavski restav
raciji Cerknica kupite letosnji 
krompir po zelo pristopnih cenah. 

Cerknica spreminja podobo 
Kdor ni bil v Cerknici pet let, 

·bi jo teZko spoznal. Novi stano
vanjski bloki, stanovanjske hise, 
moderni'lokali in koncno tudi as
fait v srediscu Cerknice, dajejo 
podobo urejenega kraja. 

Nova avtobusna postaja, ver
jetno najmodernejsa v Sloveniji, 
bo samo se izpopolnila podobo 
kraja in popestrila njegovo sliko
vitost. 

Postajo je za podjetje SAP 
zgradilo SGP - Gradisce iz Cerk
nice. Vrednost objekta je priblli
no 110 milijonov S din. Poleg pro
metnega urada in cakalnice bo 
moderno urejena restavracija nu-

dila potnikom vse potrebno ugod
je. Turisticni urad res ne socii ni
kamor bolj, kot v tak objekt. 

S prispevki gospodarskih orga
nizacij iz Cerknice in soudelezbo 
proracuna obcine Cerknica je as
faltiran tudi se precejsen del sre
diSca Cerknice. Predracunska vre
dnost teh ureditvenih del znasa 
45 milijonov din. Pricakujemo, da 
bodo v krajsem casu uredili tudi 
drugo stran cestisca sredine Cerk
nice, posebno pred blagovnico in 
pred mostom. 

Razveseljiva je tudi vest, da bo
sta nase podjetje in podjetjeElek
tro Ljubljana poskrbela za pri-

j.eten nocni videz s sodobno ra.Z
svetljavo. 

Povsod se stare umika novemu. 
Menim, da bi morali veliko po
zornost posvetiti tudi .p rostorom, 
ki so predvideni za zelenice, ozi
roma nasade. Premalo bi namrec 
storili, ce bi star e samo odstranili 
in ne bi hkrati poskrbeli za novo 
in sodobnejse. 

Nasa teinja ne sme biti samo 
po ustvarjanju betona in asfalta, 
pac pa prijetnega kraja, ki bo nu
dil prakticno in koristno za cas, 
ki ga posvecamo sebi. 

F.Hvala 

Tako je potekalo urejanje sredisca Cerknice 

-. 



ODMEVI 
Tudi mi smo proti" podrazitvi 

V zvezi s Bankom v Obzorniku 
st. 9 pod naslovom »Ciani DS TP 
Cerlmica proti podrazitvi hrane« 
posredujem svoja stalisca. 0 Clan
ku ·pa bo razpravljal tudi uprav
ni odbor Delavske restavracije. 

Tako, kot imata UO ali DS PE 
Cerknica pravico odlocanja o ce
nah svojih izdelkov, tako ima pra
vico odlocanja UO Delavske re
stavracije. Oboji poslujemo . po 
ekonomskem racunu. Cena skode
lice· erne kave ·velja 0,60 N din. 
Smatram, 0 da. kava ni no ben lu
ksuz,- kalkulacija je pogojena s 

cenami drugih poiivil. Mislim pa, 
da kava v nobenem primeru ne 
more vplivati na kalkulacijske 
stroske hiane. 

Ceil.a steklenica piva, ki stane 
v Delavski restavraciji 2 N din, 
je v primerjavi s ceno piva v de
likatesah Skocj!lna in KZ ni.Zja. 
Zakaj? To je sestavni del prehra
ne, pa naj bo cena zaradi tega tu
di primerna. Vse bolj me cudi, da 
bi nekateri zeleli imeti kosila in 
vecerje na racun drugih. 

Zganih pijac prodamo malo! Se 
bolj prav je tako. Cene so uskla-

13. julij praznik soferjev 
Vsako leto 13. julija slavijo so

ferji in avtomehaniki Slovenije 
svoj praznik. 

T udi cerkniska organizacija 
OZdruienje soferjev in avtomeha
nikov' in Avtomoto drustvo sta 
proslavila ta praznik. 

V nedeljo 14. julija je kalona 
107 motornih vozil napolnila pro
star pred blagovnico. Lep je bil 
pogled na ociScene, svetlece in v 
vrsto poravnane avtomobile od 
fiatov 750 do tezkih transportnih 
kamionov. Zvoki godbe na pihala 
so naznanili zacetek parade vozil 

0 v smeri proti Rakeku. Zastave na 
celu so nosili zastavono5e na mo

. tornih kolesih. Kalona vozil se je 
o prvic ustavila pri spomeniku Lu-
0 dvika Lovka, kjer so ob igranju 
o zalostinke polozili prvi venec. Ve
nec so polozili tudi pri spomeniku 
padlih borcev na Rakeku. 

Po vrnitvi v Cerknico so se vo
zila razporedila pred tribune, . ki 
je bila postavljena pred blagov
nico. Na spomenik borcev so po
loZili venec. Tovaris Franc Petan 

je nato v kraj~em govoru orisal 
pomen praznika. Tovari~ Marjan 
Meden je razdelil spricevala novo 
kvalificiranim voznikom. Tovaris 
S. Skrabec je razdelil priznanja 
vzornim voznikom. Na tribuni je 
bil tudi castni clan d~tva tov. 

Sega iz Zerovnice. 
Po zakljucku proslave so avto

mobili ob zvokih siren odpeljali v 
Grahovo, kjer so ob zvokih godbe 
polozili na spominsko plo~co ve
nec. 

Tako je bil koncan dopoldanski 
del. Avtomobili so iz Grahovega 
krenili na vse strani, najvec pro
ti Cerknici. 

Popoldne je bila v Delavski re
stavraciji Bresta prosta zabava, 
kjer so se soferji in ostali prija
telji motorizacije veselili dolgo v 

·nee. 
Praznik je za nami. Srecno voz

njo! To je bila veckrat ta dan iz
govorjena zelja. Res srecno voz
njo, t ake da se borne tudi drugo 
leto nasli na praznovanju dneva 
soferjev in avtomehanikov. 

jene s cenami po drugih gostiscih. 
Oporekati moram navedeni kal

kulaciji sendvica, ki ne ddi niti 
iz strokovnega vidika. Pisec clan
ka oprav gotovo nima 0 tocnih po
datkov o teii nadeva za sendvic, 
zato se je tudi U.Stel v kalkulaciji. 

Predlagal born UO Delavske re
stavracije, da pregleda ceno sen
dvica in postavi ustrezno ceno 
vseh storitev. 

Delavska restavracija je po
slovna enota s svojim lastnim ob
ractuiom, zaradi tega je prisilje
na svoje cene in usluge vkalku
lirati take, kot zahteva ekonomic
nost poslovanja. Pogoji poslova
nja pa se spreminjajo iz leta v 
leto. Delavska restavracija ze dav
no oni socialna ustanova. 

Amortizacije od osnovnih sred
stev Delavska restavracija lani v 
prvih devetih mesecih ni place
vala. Letos to velja za celo leto. 
Elektricno energijo smo lani pla
cevali 0,22 N din kWh prek DES 
in letos, ko dobivamo elektricno 
energijo prek pogonskega servi
sa TPC placujemo 0,28 N din za 
kWh. Nas UO ni mogel komu opo
rekati to povecanje. 

Vodo smo placevali v preteklem 
letu 1,50 N dinarjev za kub. m, od 
1. januarja 1968 dalje pa po 2,40 
N din za kub. m . 

Tu so se stroski za vzdrzevanje 
in razna popravila, kar je nujno; 
cena teh uslug je od 10 N din do 
22 N din za uro, to pa so usluge 
vecji del TP Cerknica. Tudi stro
ski prevozov niso izjema, kakor 
tudi porast cen prehranskih iz
delkov od 5 do 6 Ofo, potem ni cud
no, da se povecuje cena hrani. 

Trditev o pokvarjeni hrani ab
solutno zavracam. Ta je nadzoro
vana po inSpekciji in se nismo 
imeli primera pripomb. 

0 

Preden pride do takih trditev, 
jih je bolje kvalificirano preveriti, 
kajti to mece slabo luc na kolek
tiv restavracije, ki si zelo priza
deva. UO restavracije ni razprav
ljal o moznosti, da se TP Cerknica 
posluii drugih virov prehrane. 

Glede nocnega dela, kar je tudi 
omenjeno v clanku, povem le to, 
da ni obremenjeno z nadurami. 
Poseben problem pa je delo v 
casu prostih sobot, nedelj in praz
nikov, cemur se ne da izogniti. 
DelavciDelavske restavracije ima
jo iste pravice, kot delavci v dru
gih poslovnih enotah. 

Soglasam s piscem clanka, da 
.je potrebno iskati rezerve. To se 
tudi dela, saj se vidi iz hitrega 
ukrepanja. Hotel bi, da se napra
vi se vee. Tezko pa je, da ob 
sprejemanju dolocenih zakljuckov 
na UO Delavske restavracije ni 
predstavnikov posameznih po
slovnih enot, katere vabimo. Ce 
bi bilo vee sodelovanja, bi vsebi
na sestavka o Delavski restavra
ciji in cenah bila realnej~a in ne 
enostranska, kot je v clanku o 
podrazitvi hrane. s. Gaspar 

Dolgoletnim soferjem priznanja, mladim spriceva.la 

BRESTOV OBZORNIK 

RAZPIS 
IZOBRA2EV ALNm OBLIK, K.I Jill BO PRIREDILA DELAVSKA 

UNIVER~A CERKNICA V IZOBRA2EVALNI SEZONI 1968/69 

1. Ekonomsk.a srednja. sola I. letnik (oddeljen oddelek redne sole). 
Sola traja stiri leta (8 semestrov). Pogoji vpisa: Uspesno koncan& 
osnovna sola., starost na.d 17 let, da. je oseba v delovnem ra.zmerju. 

2. Delovodska sola kovinske stroke I . letnik (oddeljen oddelek redne 
sole). Sola traja dve leti, vsako leto po 5 mesecev. Pogoji: Uspesno 
koncana poklicna sola kovinske stroke. 

3. Sola za poklicne vozni'ke motornih vozil (oddeljen oddelek redne 
sole). Sola traja 6 mesecev v jesenskem in zimskem casu. Pogoji 
vpisa: Koncana. osnovna. ali poklicna sola, vozniSki izpit C ali F 
kategorije. 

4. Dvoletna in enoletna. kmetijska. pok.licna sola (oddeljen odelek redne 
~ole). Solanje v zimskem casu. Pogoji vpisa: Koncana osemletn& 
ijolska obveznost. Sola je namenjena kmetijskim proizvajalcem v 
ihuzbenem in zasebnem sektorju. 

5. Pok.licna sola za. gradbeno stroko (zidarji, tesarji) (oddeljen oddelek 
redne sole). Sola tra.ja. dve leti v zimskem casu. Pogoji vpisa: Pol
kvalifikacija. v gradbenr stroki. 

6. Gostinska. pok.licna sola - za. poklic natakarja (oddeljen oddelek 
redne sole). Sola traja dve leti v zimskem casu. Pogoji vpisa: Kon
cana osnovna sola, da je kandidat zaposlen v gostinski stroki, da se 
namerava zaposliti (v druibenem ali zasebnem sektorju) v gostinski 
stroki. 

1. Osnovna sola za odrasle I. stopnje (5., 6. razred) in II. stopnje (7., 
8. razred). Pogoji vpisa: Koncana osnovnosolska obveznost. 
TECAn 

1. Jezikovni tecaji po avdiovizualni metodi: 
- italijanski zacetnl in nadaljevalni, 
- nemski zacetni in nadaljevalni, 
- angleiiki zaeetni. 
Teea.ji bodo v Cerknici in tudi v drugih krajih, v kolikor bo za
dostno stevilo kandidatov. Cas trajanja vsakega tecaja bo od 90 do 
100 ur. 

2. Krojno siviljski tecaji (80 ur). Prirejeni bodo povsod tam, kjer bo 
zadostno stevilo prijavljenih kandidatk. 

3. Gospodinjsko kuharski tecaji (80-urni). Prirejeni bodo povsod tam, 
kjer bo zadostno stevilo pri'javljenih. 

4. Tecaji prve pomoci (20 ali 80-urni). Organizirani bodo v gospodar
skih organizacijab ali na terenu. 

5. Tecaji o bigienskem m.inimumu (80-urni), bodo organrzirani za de
lavce, ki delajo pri zivilih (trgovina, mesnica, pekarna, gostilna). 

6. Tecaji iz varstva pri delu za vodstvene delavce in delavce na de
lovnih mestih, kjer se zahteva izpit iz varstva pri delu. 
Trajanje tecaja in vsebina programa je odvisna od specificnostl po
samezne gospodarske organizacije. 

7. Tecaji civilne za.Scite - za vse enote civilne zascite. Za delovne 
organizacije, ki so obvezne po odloku, po programu, lU je predpis.an. 

Delavska univerza vabi vse delovne organizacije, druzbenopoliticne 
organizacije in drustva k sodelovanju pri prirejanju vseb ostalib oblik 
za strokovno ill druibeno ekonomsko usposabljanje obcanov, zlasti pre
ko naslednji'b oblik: 
- seminarji za samoupravne organe v delovni organizaciji, 
- seminarji za sindikalna vodstva v delovni organizaciji, 
- seminarji za clane sindikata (clane kolekti'va) v del. organizaciji, 
- seminarji za politicne aktive (predstavnike druzbenopoliticnih orga-

nizacij in samoupravljanja), 
- seminarji za komi'sije v delovnib organizacijab, 
- strokovni seminarji v delovnih organizacijab - formativno in in· 

formativno izobrazevanje. Za siroke in ozke profile - odvisno od 
dogovora s posamezno delovno organizacljo. DU je pripravljena so
delovati pri organizaciji izobrazevanja za uvajanje v delo in izpol· 
njevanju na delovno mesto. 

Delavska univerza bo v naslednji izobrazevalni sezoni prirejala tudi 
ostale izobrazevalne oblike, namenjene za sirse obcinstvo: 
- solo za starse - ciklus predavanj v vee krajih obcine, 
- solo za Zivljenje - ciklus predavanj v glavnih srediscih obcine (na-

menjeno mladini), 
- izobra.zevanje kmetovalcev - ciklus predavanj po vaseb 
- turisticno izobrazevanje i'n vzgoja obcanov - ciklusi predavanj v 

turisticnih srediScih na obmocju obcine, 
- predavanj politicne vsebine (iz zunanje in notranje politike). 
Delavska univerza si bo prrzadevala, da bo program izobrazevanja 
cim kvalitetneje izvedla. 
lzvedba zastavljenega programa pa je odvisna tudi od pripravljenosti 
za sodelovanje vseb delovnib in druibenopoliticnih organizacij, kot 
slehernega obcana- upravljalca. 
Zato vabimo vse tiste, ki si zelijo izpopolniti svoje znanje, k uspesnemu 

· sodelovanju. 
Prijave sprejema Delavska univerza Cerknica. 

DELAVSKA UNIVERZA CERKNICA 

Racunska konferenca v Rakovem Skocjanu 
Pri Poslovnem zdruienju »Les« 

Ljubljana, v katerega je vclanje
nih sedeminstirideset podjetij les
ne industrije Slovenije, obstaja 
poleg drugih strokovnih odborov 
in sekcij tudi Svet za financno
ekonomska vprasanja. Ta svet ob
ravnava financno- ekonomske za
deve in oblikuje financna stall
sea za zdruienje in za clanice. Po 
potrebi sklicuje sektorske konfe
rence racunovodij. Na konferen
cah sprejemajo enotna stalisca do 
ekonomsko financnih problemov 
v lesni industriji in izmenjujejo 
izkusnje pri organizaciji ekonom
sko financnih slu zb. Zadnje case 
se daje poseben poudarek uvaja
nju mehanografije v racunskih 
sluibah. Na priporocilo sveta je 
bila konferenca dne 28. junija le
tos v Rakovem Skocjanu, gosti
telj pa BREST Cerknica. 

Konference se je udelezilo sti
rideset predstavnikov. Poleg re
sevanja strokovnih vpra~anj, se 
na sektorskih konferencah pred
stavniki clanic Zdruienja spozna
vajo z ·organizacijo poslovanja go
stitelja ter pridobljene izkU.Snje 
prenasajo v svoje delovne organi
zacije. 

Racunovodje so se zbrali v 

Cerknici, ker jeo bil organiziran 
skupen odhod v Rakov Skocjano 
Ko so se zbrali vsi predstavniki, 
jih je pozdravil tovaris Danilo 
Mlinar, vod ja racunsko-planske 
sluibe, ter jih povabil na ogled 
razstavlj_enih izdelkov in proiz
vodnih obratov v Cerlmici. V raz
stavnem prostoru je tovari!l Du
san Trotovsek, ini. za organizaci::; 
jo dela - sef prodajne sluibe, v 
polurnem govoru orisal razvojno 
razvojno _pot BREST A od ustano
vitve do danes. Predstavniki so s 
posebnim zanimanjem spremljali 
sedanji sistem organizacije dela 
in samoupravnih odnosov med po
slovnimi enotami. Besede tovari§a 
Trotovska in stanje proizvodnih 
enot so ~e predstavnike zelo na
vdusile in so odnesli najlepse vti
se o Brestovem samoupravljanju 
in organizaciji dela. 

Na konferenci so sprejeli stali
sca, da mora svet za financno
ekonomska vprasan ja posvetiti 
kar najvec pozornosti prouceva
nju najbolj primerne mehanogra
fije, ki bi ustrezala lesni indu
striji. 

Naslednja konferenca bo v pod
jetju LES Ptuj v mesecu oktobr.u 
letos. E . .Lah 
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BRESTOV .OBZORHIK 

Vtisi s potovanja po 
Sovjetski zvezi 

(Nadaljevanje in konec) 

lz Leningrada smo polovali v Ki
jev z lelalom TU-104. Razdaljo 1300 
km smo preleleli v eni uri in pol. 
Leteli smo na visini 9000 m. Voinja 
z lelalom, ki sprejme 160 poln ikov, 
je b ila ' izredno prijelna. Yes cas le
ienja je bilo nebo cis•o in jasno, ta
ka da je b il izredno lep. pogled na 

deklela in fanlje oblecerri bolj v 
slilu zahoda kol vzhoda. 

Kijev lma 18 univerz s 120.000 
sludenli. Vsak osmi Kijevcan ima 
koncano visok-o solo, vsak celrli pa 
srednjo solo. v !em so vracunan i 
ljudje od 20. lela slarosfi naprej. 

Zanimivo je tudi, da imajo Kijev
cani najvecjo poprecno starosl v So
vjets·ki zvezi, ki znasa 76 let, kar je 

vinarji, ker so jim Sovjeti dovolili 
slikali letalo, vendar ko so razvil i 
filme, so u·gofovili na lraku samo 
meglo. Lelalo je namrec odbijalo 
posebne nevidne iarke, ki unicuje
jo film. 

V meslu je zgrajenih BOO razlicnih 
lovarn, najbolj pa je razvila pre
hrambena induslrija. tzvoz izdelkov 
kijevskih 1ovarn predstavljajo izdel
ki Si-roke porabe (tehnicni pred
meli), katerih je 460 razlicnih vrsl 
in jih izvazajo v 80 razlicnih driav. 

Meslo se se vedno siri, grad ijo 
pa zlasli slanovanjske bloke, pod
zemsko ieleznico, sporlna igrisca in 
ceste. 

Skozi meslo Ieee Dnjeper, kalere
ga obala je polna ko'Palisc. Na Dnje
pru so zelo pomembne hidroelek
lrarne. Eno od leh smo tud i videl i, 
ko smo se s hidrogliserjem vozili po 
rek i. 

Kol druga sovjels·ka mesfa, ima tu
di Kijev mnogo spomen i·kov, poslav
ljen ih v spomin na irfve II. svelov
ne vojne. Med drugimi smo si ogle
dati spomenik herojev Sovjelske 
zveze, med kalerimi je ludi lefalec, 
ki je dobil red narodnega hero
ja Jugoslavije ·kof borec za osvobo
d itev Beogr.ada. 

40-tonski top, simbol obrambe, ki stoji v blizini Kremlja 

Kol vse Sovjetske republike ima 
fudi Ukrajina sfalno razslavo gospo
darskih doseikov. Razslavljeni so vsi 
predmeli, ki se pro izvajajo v Ukra
jini; kot ie receno je najvec pre
hrans'kih izdelkov, za !em sledijo 
gradbeni slroji in kemicna indusiri
ja. 

Tedaj, ko nismo imeli programa, 
smo cas izkoriscali zlasli za raz
govore z ljudmi razlicnih poklicev. 
Ne glede na io, ali se razgovarjas 
z navadnim d e lavcem, inienirjem ali 
doktorjem, je vsakdo pripravljen na 
razgovor . . Priznali moram, da imajo 
nas Jugoslovane radi, vedo mnogo 
o nasi re-voluciji pa tudi o sedanjih 
r&zmerah . Nihce se ne boji razgo
varjati s tujcem, kar je bilo v pre
teklosfi povsem drugace. Ker se kot 
tujec ne znajdes v velemeslu, so 
ljudje takoj pripravljeni priskocili na 
pomoc. Doiivel sem tudi primer, ko 
nisem imel·drobiia za placito vozov-

proslrana polja, vasi in mesla po 
Ukrajini. 

Ob prislanku na lefaliscu, ki je od 
Kijeva oddaljeno 36 km, smo ugo
fovili veliko femperafurno spremem
ho. V eni uri in pol smo pris li iz 
zime v pravo poletje z vrocino 26 
~lopinj. Prijelen je bil stisk rok s Ki
jevcani, ki so nas pri'C':akal i na le!a
liScu. Z letalisca smo polovali v Ki
jev z avlobusi. Med poljo smo do
iivel karambol in to ravno v casu, 
ko sem se pogovarjal z enim izmed 
nasih po·lnikov, da nismo videli v 
Sovje!s·ki Z·Vezi se nobenega karam
bola. Na osreco se ni nihce posko
doval, le av!obus je b il poskodovan 
lako, da nismo mogli odpreti vral. 
lzst-opili smo pri zasilnih vral ih po
leg solerjevega sedeia. Zvedel sem 
zanimivosl, da krsilelj ceslnopromel
nih predpiscw v Sovjetski zvezi ni 
nikoli ·kaznovan z denarno kaznijo, 
lemvec ima v promelnem dovolje
nju lri kupone, katere mu odfrga oh 
prekrsku promelni milicnik. Ko so 
mu odtr.gani vsi kuponi, mora voz
nik ponovno k izpitu, ki pa je zelo 
lei&k. Ce dobijo voznika vinjenega 
za volanom, mu iakoj vzamejo voz
nisk-o dovoljenje, na ponoven izpil 
pa mora cakal i najmanj dve leti. 

V Kijevu smo se naslanili v po
precno urejenem holelu, v kalerem 
je bilo mnogo sovjelskih lurislov. 
Meslo s!eje 1,400.000 prebivalcev, 
zgrajeno pa je na hribovilem te
renu. Pred vojno je stet Kijev 1 ,2 
milijona prebivalcev, lakoj po vojni 
pa le se 180.000, kaj li vecinoma so 
padli na fronli, umrli v .faboriscih al• 
pa so pogresan i. Mesfo je bilo med 
vojno skoraj v celof i poru·seno, kaj
li Nemci so ob napadu na Sovjel
sko zvezo rusil i vse, kar se je dalo. 
Danes je Kijev -popolnoma nov. Vse 
zgradbe so zgrajene v najsodobnej
sih arhileklonskih oblikah. Sodec po 
izjavah ljudi, ki so videli vecino ev
ropskih mesf in po mojem laslnem 
prepricanju, je Kijev naj lepse evrop
sko mesto. Na enega prebivalca Ki
jeva odopade 360 kv m parkov, ki 
dajejo meslu prekrasno podobo in 
prijelen disec vonj. Prav v casu obi
ska v Kijevu je cvelelo vse cvelje 
od nage ljnov, lulipanov do spanske
ga bezga, kaferega je v parkih 160 
razlicrrih vrst. 

Vsi loka li so najsodobneje ureje
ni, prav lako pa tud i izlozbe, kjer je 
mogoce videli mnogo vee kol v 
Moskvi ali Leningradu. Mnogo vee 
je tudi reklamnih napisov, lrgovin 
in olre>Skih igrisc. Tudi po obla~ilih 
in obutvi prebivalcev je mogoce so
dill, da je Kijev, kot cela Ukrajina, 
bogai. Na modo vpliva zlasl i velik 
obisk lujcev. Zanimivo je ludi, da so 

v primerjavi z nami 13 let vi·sja iiv
ljenjska doba. 

Kot induslrijsko in upravno sredi
sce Ukrajine je Kijev pomemben tu
di kot veliko kriiiSce letalskih poli. 
Vsak dan 'POietijo letala 'iz Kijeva 
v 100 razlicnih mesl sveta. Med dru
gim je Kijev zanimiv in ponosen na 
najvecji inslitut za projek·liranje fe
tal. Tu so med drugim p rojekli rali 
najvecje letalo na svetu AN-12, ki 
sprejme 750 polnikov. To letalo je 
bilo na razstavi v Parizu pravi cu
dez. Najbolj pa so bili zacudeni no-

220-tonski zvon v Moskvi 
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20m visoka podoba Lenina 

nice za lrolejbus, mi je voovznico 
placal starejsi moski, ki je bit pri 
nas v parlizanih. Ko sem ga povabil 
v lokal z namenom, da mu vrnem 
denar in za uslugo placam kavo, je 
se l z menoj, vendar ni hotel vracila. 
Se vee, tudi narocene kava in ape
rrtiva mi ni dovolil -placali. Podoh
ne primere so doziveli tudi d rug i. 

Nekoliko sem bil presenecen, ·ko 
sem se razgovarjal z inienirjem, ki 
je bil doma iz Volgograda, pa je 
bil na nagr.adnem dopustu v Kijevu. 
Preseneti lo me je to, da ni hotel 
bili Volgograjcan, lemvec Slalingraj
can. (Stalingrad je bil po Slalinovi 
smrli prefmenovan v Volgograd.) lz 
razgovora ·sem ugolovil, da so se 
vedno ljudje v Sovjetsoki zvezi, ki 
caslijo stalina, zlasli se ljudje iz re
puhlike Gruzije, rojslne dezele Sla
lina. Tam so se danes njegovi spo
meniki. Nihce ni .proli seda.njemu 
vodslvu, vee pa je lakih, ki krilizi
rajo Hruscova. 

Zadnji dan bivanja v Kijevu sm-o 
izkoristili se za nakup spominkov in 
r.azglednic; p o bankeiu, ki so nam 
ga priredili v slovo, pa smo z vla
kom-spalnikom odpoloval i v Mo
skva. Voinja je trajala 12 ur. Med 
poljo smo videli lepo urejena po
lja, posejana zlas!i z zilom, pa ludi 
mnogo vasi, v ·ka·lerih so hise lese
ne a li pa kombinirane z opeko, ven
dar zelo prijelne in podobne na~im 
Jesenim vikendom. Tudi po vaseh so 
speljane asfallne ces·le, je pa seveda 
ludi precej bla!nih cesl. Okrog his 

je opazrti ohisnice, kjer ljudje pri
delujejo poljske pridelke za svojo 
upo rabo. Nekaleri imajo tud i kravo 
ali dve, drug i ko nja, domacih malih 
iivali pa imajo precej. Ob progi 
proti Moskvi so vse poslaje lepo 
urejene, opazili pa je ludi gradnje 
lovarn, -prekopov in cesl. 

Z zele'zniske po·slaje v Moskvi smo 
lakoj z avlobusi nadaljevali pol na 
lelalisce Seremeljevo, to je letali
sce, na kalerem smo pristali ob pri
hodu v Sovje!s·ko zvezo. Na letali
scu smo videli skupino kilajskih slu
denlov, ki so nosili Mao Tse Tun
gave znacke in rdece knjizice v ie
pih. Bili so sami. Kailalo je, da se 
vracajo v Peking. 

Ko smo opravili carinske formal
nosti, smo se vkrcali v letalo IL-18 
in odpotov.ali v SJmeri proli Ljublja
ni. Skoraj celo pol je b ilo jasno in 
soncno. 

V lelalu smo doiiveli se eno za
nimivost, ki nas je presenelila. Ko 
smo prileleli nad madi-arsko ozem
lje, je -koncno prisel do veljave tu
di nas dinar. Slevardese so nam po
nudile razlicne spominke fer razne 
deli·kalese, od pijac do jedil, van
dar samo proli placilu v dinarjih . 
Tedaj so izgubili veljavo rubelj, do
far, marka, siling, skrat·ka vsa druga 
svelovna valuta. 

Na Brniku nas je prica"kal dez. Po
slovili smo se od posadke in za na
mi je bilo prijelno in poucno pofo
vanje po Sovjelski zvezi. 

F. Tavielj 

Kadrovske spreml!mbe od 1. &. do 30. &. 19&8 
TP CERKNICA 
prisli Sul;ra Gazibara - delavka, Ivan Sivec - delavec, Mira Srnelj 

(vs1 samo za dolol!en <!as) 
odsla Anica Mlinar - v drugo delovno organizacijo 
TP MARTINJAK 
prisli Joze Kriic- KV traktorist, Joze Grbec- KV elektrikar Franc 

Hribar - delavec, Stana Baraga - KV koz:meticarka, 'Albina 
Ule delavka 

odsli Franc Krasevec - str ojni kljucavnicar v drugo delovno orga
nizacijo, Marija Pavl!ic - delavka, sporazumno prenehanje de
lovnega raz:merja 

TLI STAR! TRG 
prise! Alojz Troha - mizar 
odsla Ivanka Troha, Janez Kuslan, oba upokojena 

. TIP CERKNICA 
prisel Franc Opeka - delavec 
udsel Azis Gazibara - delavec, samovoljno 
SKS CERKNICA 
prisla Lojze Oblak - dipl. ekonomist, Tone Zigmund - ekonomist 
-odsel Vlado Usenik, dipl. inz., sporazumno prenehanje delovnega raz-

merja 
V ostalih poslovnih enotah ni sprememb 
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Nagrade 
1. nagrada 50 din 
2. nagrada 30 din 
3. nagrada 10 din 
4. nagrada 10 din 

RESITEV K.RIZANKE 

iz 9. st. Brestovega obzornika 

Vodoravno: p, Brest, Sava, Stari 
trg, Tamar, ta, epopeja, a, sonet, 
nula, Kozara, napaden, trapezi, ro, 
lea, UAR, cast, bat, 1, Anita, ku
povati, lanen, RR, Zr, az, n, Jajce, 
vnesti, ave, Etna, oltar, Tanon, 
Ant, ikra, en, las, Turjak, merito
ren, enak, aktovka, Anica, a. 

Nagrade iz krizanke iz prejsnje 
stevilke prejmejo: 

1. nagrado 50 din prejme Ber
nardka Korosec, Begunje, 

2. nagrado 30 din prejme Lesar 
Breda, Cer.knica, 

3. nagrado 10 din prejme Ko
vacic Janez, Cerknica, 

4. nagrado 10 din prejme Su
sanj Milivoj, KozariSce. 

BRESTOV OBZORNIK - GI.ASILO 
KOLEKTIVA BREST CERKNICA -
Glavni in odgovorni urednik Danilo 
Mlinar - Urejuje urednilki odbor: 
Stefan Bogovcic, Vojko Harmel, Ja
ne:z Hren, Franc Hvala, Tone Kebe, 
Joiica ·Mali ell, Danilo Mlinlu, Franc 
Tavfelj, Dulan Trotovlek - Tiska 

%eleznilka tiskarna, Ljubljana 

::rvc;. 
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Predpriprave in iskanje oblik fer 
nacinov sprejemanja delavcev na de
le so pri nas lrajale vee let. v le
tosnjem lel·u so organi upravljanja 
sprejeli vrsto sklepov in ukrepov, ki 
naj zagotove sprejem novih delav
cev po objeklivnem postopku. Prav 
tako se pojav·lja kol no·vost ugo·lav
ljanje sposobnosli delavcev, kar 
nam omogoca sprejem najsposob
nejsih delavcev na delo v posamez
nih poklicih. 

Da bi islocasno s sprejemom na 
delo resevali l·udi problema-tiko brez
poselnosti, so se vse po·slovne enole 
odlocile, da odstopijo vse prosnje 
za zaposlitev Zavodu za zaposlova
nje delavcev. Na Ia nacin ima BREST 
moi:nost preg·leda nad vsemi neza
poslenimi v obcini. Zavod. pa se je 
priblii:al realni s!evilki brezposelnih 
v obcini. 

Dosec,ianja evidenca -na zavodih 
je bila precej pomanjkljiva, vsaj kar 
se !ice podatkov o prosilcih za za
poslitev. Strokovne slui:be Republi-
5-kega zavoda za zaposlovanJe so 
pnpravile ·nov nacin evidentltanja 
brezposelnih z de lavcevim osebnim 
kartonom (DOK). 

Nova meto~a ima predvsem na
men: 

- doseci enofnost in splosnosl 
uporabe teh postopkov in metod 
na podrocju vseh komunalnih skup
nosti za zaposlovanje v Sioveniji, 

- poudarili skrb in zavzemanje 
skup5cme republiske skupnosti za 
zaposlovanje za uvedbo enol nih me
tod v pra·kso, ki naj svoja slaliSca 
izrazi tudi v uslreznih sklepih in pri
porocilih, 

- seznaniti clane skupscine in 
peko obravnave .na skupscini cim 
sirsi krog posameznikov In zainte
resiranih institucij z metodo DOK, 
predvsem pa z njenimi b islvemmi 
elementi in rezultati, ·ki jih od nje
ne uporabe lahko pricakujemo. 

KAKSEN JE NAMEN METODE 
»DOK« 

Neposreden namen uporabe me
lode l>DOK« je ·lorej opis in stro
kovna obravnava kandidatov ler 
enotno evidentiranje podatkov o 
iskalcih zaposlilve za polrebe sla
listicnih pregledov -in analiz. 

Rez·uHati taksnega dela bodo nu
dili republiskemu in komunalnim 
zavodom za zaposlovanje moinosli 
pregleda nad iskalci zaposlilve. 

Uspeh stipendistov in izrednih slusateljev 

Republiski in komunalni zavodi za 
zaposlovanje bodo lahko dobili sli
ko razmer brezposelnosli - ne sa
me kvantitativno - marvec tudi v 
vseh lislih pogledih, .ki jih doslej 
niso mogli ugotavljalic Zlasli bodo 
lahko ugolavljali -kvalifikacijske zna
cilnosli in slrukturo sposobnosli in 
znanja, ielje, delovne izkusnje, so
ciC~ Ini polozaj fer nekatere vzrocne 
pojave, kot zavracanje zaposlitve, 
slopnjo zapos livosti, potrebe po 
slrokovnem usposabljanju in podob
no. Poslopno bodo tako komunalni 
zavodi in republiSki zavod za -:za
poslovanje prisli do reg islriranja 
brezposelnosli v celoli in v vseh ti
slih znacilnoslih, ki so zanirnive za 
analizo brezposelnosli in za opera
livno delo pri zaposlovanju. 

Dijaki srednjih sol, kakor tudi 
studentje visjih in visokih sol so 
koncali s predavanji v juniju. 

Uspeh nasih stipendistov je na
slednji: 

- dva studenta na visokih so
lah sta ze v junijskem roku opra
vila pogoje za vpis v visji letnik. 
Dva pa sta absolventa in sta opra
vila vee izpitov. 

Na srednjih solah je bil uspeh 
naslednji: 

- na tehniskih solah je od 24 
stipendistov uspesno koncalo let
nik 20 dijakov, stirje pa imajo po
pravne izpite, 

- ucenci poklicnih sol so vsi 
uspesno zakljucili posamezne let
nike. 

IZredni slusatelji so v letosnjem 

letu opravili malo izpitov, razen 
nekaterih izjem. 

Slusatelji visje sole za organi
zacijo dela so opravili naslednje 
stevilo izpitov: 

- eden pet izpitov, 
- eden stiri izpite, 
- eden tri izpite, 
- dva dva izpita in diplomo, 
- eden en izpit, 
- eden en izpit in diplomo. 
Vsi ostali izredni slU.Satelji, ta- · 

ko visje ekonomsko komercialne 
sole, teh.niske sole za qdra:;ie, ve
cerne ekonomske sole . in dopisne 
administrativne sole ni.so opravi-' 
li nobenega izpita. · 

Vse slusatelje, ki neredno opra
vljajo izpite, je tl:eba opozoriti na 
resnejsi odnos do studija. 

J. otcinicar 

PravJJnik o regresih za zdravstveni 
oddih delaveev 

Tako pridobljeni p regledl in ana
liza bodo nudili moines! za oprede
litev politike zaposlovanja na posa
meznih obmocjih oziroma za obli
kovanje inslrumenlarija njenega ure
snicevanja. Dobili bodo 1orej osnovo 
za dolocanje krilerijev priorilete pri 
zaposlovanju, za nacr-tovanje vlaganj 
v izobr.aievanje in usposabljanje 
drugih inlervencij, ki so pomembne 
pri kanc;lidiranju delavcev za delov
na mesla v delovnih organizacijah. 

Koneno bodo republ iiki ·in komu

Dne 9. julija je delavski svet 
·sKs sprejel pravilnik o prispev
kih za zdravstveni oddih delav
cev. 

Med ostalim je v pravilniku do
loceno: 

- clan skupnih strokovnih 
sluib pridobi pravico do regresa 
za letni oddih, ce izpolnjuje na
slednje pogoje: 

1. da je neprekinjeno zaposlen 
pri Brestu najmanj 10 let, 

2. da mu je oddih potreben za
radi slabega zdravstvenega stanja 
in fizicne izcrpanosti, kar dokaze 
s priporocilom zdravnika. 

Predlog del avcev, ki naj bi do
bill r egres po sprejetem pravilni
ku, izdela sluiba, v kateri je ~ak 

·' nalni zavodi za zaposlovanje dobili 
delavec zaposlen . . o tern predlogu tudi moinosti, da lahko opredele 
razpravlja izvrsni odbor sindikal-: brezposlenost in ocenijo njegovo la-
ne podruini.ce, ki da svoje .mne..!. io v ekonomskem in polilicnem 
nje. pogledu, lahko bodo kategorizirali 

ViSina regresa za letni oddih je iskalce zaposlitve znolraj s·kupine 
odvisna od poprecnih m esecnih brezposelnih. Danes se namrec ocit
dohodkov druiinskih clanov, s ka-· no razkriva zahteva po opredelilvi 
terimi predlagani zivi v skupnerq slalusa brezposelnih :driavlja·nov ta
gospodinjstvu, in ~icer: · t ko s socialno-ekonomskega in ma-
Dohodek na dru~. clana •to regresrt !erial no pravnega vidika ·kol f.udi z 
do 300 N din 100 oto· vidika operativnega dela sluibe za-
od 300,01 do 400 N din 75 0fo .' poslovanja in drug ih· dejavnikov, ki 
od 400,01 do 500 N din 50 Ofo ! obravnavajo kadrovsko politiko. 
nad 500 N din 25 Ofo 

Glede na to, da smo ze v drugi 
polovici sezone, ko se koristijo 
dopusti, je potrebno, da sluibe kar 
najhitreje sestavijo predloge. 

S. :aogovcic 

SOLIDEN PARTNER DELOVNIM 
ORGANIZACIJAM 

Temeljno izhodisce pri izdelavi in 
uporabi novih metod je torej v tern, 

da bo slui.ba zap·oslovanja v po6o 
robnosli spoznala znacilnosli vs .. 
listih delavcev, ki iscejo zaposlile 
spoznala bo, kaj ima, s kaksno str~~o 
kturo dela-vcev razpolaga. To je I» 
lrebno fz dveh razlogo-v: 

- sluiba lahko odgovori pov-pr~~o 
sevanju po delavcih z ustreznimi I» 
nudbami in s tern posfane solidei 
partner delovnim organizacijam 111 
osnovi slrokovno proucene ustrez 
nosti svojih ponudh, upoitevaje ~ 
tern zahleve delovnih organizacij, 

- slu.iba zaposlovanja poslan1 
aktivna pri iskanju zaposlitve za ka~> 
di·date, ·ki jih je obravnavala, ~ 
kandidira ·pri delovnih organiza~ 
jah glede na njihove sposobnosli ir 
lasfnosti fer se ·usmeri v -iskanje tak!. 
nih resilev, ki jih potrebu.jela obi 
partnerja. 

S.kra!·ka gre za kompleksno Sf» 
znavanje :kadrovskih ra·zmer in u 
iskanje najholjsih resilev, -kar sev. 
da neposredno vpfiva na rasl pro. 
izvodnje in produklivnost dela, o~ 
ganiziranost delovnih procesov il 
uspesnost gospodarjenja. 

S tako kombiniranim poslopk01a 
sprejema, ugotovljene za.hteve pl 
delavcih v podjeljih, iskanje uslrtl' 
nih delavcev na zavodu po sislemi 
,DOK«, ugolavljanje sposobnosli d.. 
lavcev ter objektiviziran .poslopel 
sprejemanja daje zagotovilo za kva
litetnejsi sprejem na delo. 

V. Harmel 

Avtomati eoekte 
se praznijo 

Kaj nenavadno sli·ko je bilo o~ 
iali v vrocih julijskih dneh ob aY. 
tomatih za osvei:ilne pijace v vseh 
poslovnih enolah. Neprestano so 56 

vrstili delavci, kol da bi gledal prG
dajalno na -najbolj promelnem tur~ 
s·ticnem kraju. Zaradi fega pa ni bilo 
nobenih izpadov pri delu. Marsikdo 
pa do osveiilne pijace v poa:nih po
poldanskih urah ni vee prisel, ker so 
se avlomali, kljub lemu, da so bi~ 
se opoldne polni, izpraznili. 

Za Brest so laskave ·pohvale raz, 
nih ljudi, ki prihajajo na e-kskurzij• 
po nasih tovarnah in ki vidijo, da II 
delavci lahko na delovnem mesl 
kupijo okrepcilo. Kaj takega verje~ 
no se ·ni v nobeni lovarni v JugG
slaviji. 

Lahko smo lorej vsi skupa·j zade>
voljni, da imamo edinslven primer 
okrepcil, se bolj pa zara<li fega, cia 
se v vrocih dneh kar najhilreje In 
najbolje osveiimo. F. Tavielj 

IN MEMORIAM 

FRANCE SAJN 

V cetrtek, 18. julija Ietos je nai 
kolektiv v 53. letu ziv]jenja za ve· 
dno zapustil France Sajn. Tovarii 
France je bil clan kolektiva 16 
let. Zavzeto je oprav]jal nalog~ 
na svojem delovnem mestu. BU 
je poln ziv]jenjske sile, ceravno 
ga je ie vee let zahrbtno unice· 

vala neozdrav]jiva bolezen. Zad· 
njo pomoc je iskal na operacij
skem stolu. Vendar je bilo v~ 
zaman. 

Vsem nam, ki smo delali z njim 
in ga poznali, bo ostal v trajnem 
spominu. 

Kolektiv Tovarne pohiStva 
Cerknica 
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